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Vážení sousedé, 
vítejte v novém 
roce!

Možná jste si ně-
kteří všimli, že náš 
zpravodaj dostal 
nový kabát, na prv-
ní pohled lehce 
zimnější, než dopo-

sud býval. Však se nám taky „paní Zima“ 
pěkně dává poznat. Děti mohou mít 
jistě z  takové zimy alespoň pořádnou 
radost, mrazu i  sněhu jsme se dočkali 
vcelku požehnaně. Horší budou jarní 
opravy silnic a  chodníků, máme se na 
co těšit. Z tohoto místa bych vás všech-
ny rád vyzval, abyste nám, jakmile zima 
ustoupí, dali vědět, kde je třeba na 
obecních komunikacích vyspravit díry 
či výtluky. Budeme-li mít všechna mís-
ta včas zmapovaná, bude nás taková 
oprava stát výrazně méně peněz, než 
bychom to dělali několikrát za sebou. 

Hned začátkem roku jsme pro vás 
připravili obecní anketní dotazník – 
zajímáme se o  vaše názory a  věříme, 
že se o ně s námi rádi podělíte. Chce-

me se rozhodně ohlížet na to, co říká-
te a  co preferujete. Dotazník je navíc 
možné považovat za takovou malou 
rozcvičku před sčítáním lidu, kde si jis-
tě každý z vás užije vyplňování rubrik 
do plnosyta.

V minulém čísle našeho zpravodaje 
jsme se také zmínili o připravovaných 
změnách v  letošním roce, některé se 
už pomalu realizují, jiné nás ještě če-
kají, ale rozhodně vám nemají obrá-
tit život naruby – spíš posunout nás 
všechny zase o  kousek dál, do nové 
doby nových možností, ale pořád 
s úctou k tradicím a s ohleduplností ke 
starším generacím. Hlavním průsečí-
kem všeho ale musí být i nadále naše 
vzájemná komunikace. Máte k dispo-
zici delší úřední hodiny pro osobní jed-
nání, můžete se k nám dovolat (přímá 
čísla na vedení obce naleznete uvnitř 
zpravodaje), můžete nám psát dopisy, 
e-maily, reagovat na internetu (www.
telnice.cz). Všude jsme přítomni a pro 
vás. Využijte toho. Těšíme se na setká-
ní s vámi, ať už osobně či elektronicky.

František Kroutil, váš starosta

 úvodní slovo starosty

 Přehled jednání zastuPItelstva
Přehled nejdůležitějších momentů 

z  jednání zastupitelstva obce Telnice 
v období listopad 2010 – únor 2011:

téma: zastupitelstvo obce
–  občany byli v podzimních komunál-

ních volbách zvoleni noví zastupite-
lé a již známé vedení obce (přehled 
jednotlivých zastupitelů včetně 
kontaktů je uveden na str. 2–3)

–  byl schválen nový jednací řád za-
stupitelstva, který je lépe prová-
zán s  novelizovaným zákonem 
o  obcích 128/200 Sb., v  němž se 
umožňuje komunikace mezi za-
stupiteli e-mailem, čehož starosta 
obce vůči zastupitelstvu již hojně 
využívá

–  zástupcem obce v  dozorčí radě 
dceřiné společnosti KTS Ekologie 
byl zvolen František Kroutil

–  předsedou povodňové komise se 
stal starosta obce

–  schválení partnerské smlouvy s klu-
bem HC Kometa Brno

–  ve školské radě budou obec zastu-
povat Josef Hrazdíra a  František 
Kroutil
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–  schválení Ing. Jiřího Dudáka uvol-
něným místostarostou obce (viz 
článek na str. 4–5)

–  schválení smlouvy o  tříměsíční vý-
půjčce přestupního terminálu s  Ji-
homoravským krajem

–  schválení změny současného Územ-
ního plánu obce č. 3 (viz článek na 
str. 5)

–  schválení strategického plánu 
rozvoje obce: Program obnovy 
a  rozvoje vesnice Telnice v  období  
2010–2014 (viz článek na str. 3–4)

téma:  internet a komunikační  
technika

–  zakoupení internetové domény www.
telnice.eu od pana Ladislava Šustra

–  zakoupení internetové domény 
www.telnice.cz od soukromé spo-
lečnosti, která doménu pouze drže-
la, ale nevyužívala

–  zakoupení internetové domény 
www.zstelnice.cz a  spuštění no-
vých webových stránek (viz článek 
na str. 10)

–  zmrtvýchvstání obecního info-ka-
nálu (viz článek na str. 8)
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–  nákup obecní ozvučovací techniky 

pro obecní aktivity
–  nákup 1  ks domácího přijímače 

obecního rozhlasu (viz článek na 
str. 6)

téma:  provoz obce  
a obecního úřadu

–  kompletní výměna klíčů od obecní-
ho úřadu

–  vypsání nového výběrového řízení 
a  záměru na nájemce Šatlavy (viz 
zadní stranu obálky)

–  výpověď od pana Ladislava Šust-
ra z  nájmu v  domě, kde dopo-
sud sídlila obecní knihovna a  ná-
sledné schválení přestěhování 
knihovny do garáže po hasičském  
autě (viz článek na str. 9)

–  schválení převzetí místní komuni-
kace v  lokalitě „Za rybníkem“ do 
majetku obce darem

–  schválení realizace opravy chodní-
ků na Hliníkách v nádražní čtvrti

–  preventivní nevypovězení veřejno-
právní smlouvy s městem Židlocho-
vice ve věci městské police a čekání 
na rozhodnutí tří nových přistupují-
cích obcí (viz článek na str. 7)

–  zvýšení půjčovného telnických kro-
jů a stanovení nových pravidel (viz 
článek na str. 8–9)

téma: rozpočet, příspěvky a dotace
–  sice doporučené, ale přesto dob-

rovolné snížení odměn zastupitelů 
o 5 %

–  zvýšení limitu na dary pro vítané 
novorozené občánky na 1  500 ko-
run na dítě

–  schválen rozpočet na rok 2011 s na-
výšením kulturní kapitoly a s výhle-
dem na plánované projekční přípra-
vy zastřešeného sportoviště

–  příspěvek základní umělecké škole 
Klobouky ve výši 3 000 korun

–  příspěvek Domovu pro postižené 
děti Lila Otnice ve výši 5 000 korun

–  příspěvek Svazu neslyšících a nedo-
slýchavých Brno ve výši 1 000 korun

–  příspěvek na konání automobilo-
vých závodů na Mohyle míru ve 
výši 5 000 korun

–  příspěvek Českému svazu včelařů 
na podporu chovů včel a jejich léč-
bu ve výši 5 000 korun

–  schválení nových podmínek pro 
dotace v  oblasti kultury a  sportu 
pro rok 2011

–  schválení příspěvků na provoz organi-
zací Orel jednota Telnice (130 000 Kč), 
TJ Sokol Telnice (130 000 Kč) a Telnic-
ké sluníčko (15 000 Kč) – viz článek na  
str. 8

František Kroutil 
(pokud není uvedeno jinak,  je autorem 

také ostatních textů v této rubrice)

František Kroutil
starosta obce

KDU-ČSL
předseda povodňové komise

člen školské rady
zástupce v dozorčí radě  

KTS Ekologie
starosta@telnice.cz

tel.: 725 33 00 44

vladimír Blaženka
1. místostarosta obce

Sportovci obce Telnice
zodpovědný za technický  

chod obce
místopředseda povodňové  

komise
mistostarosta@telnice.cz

tel.: 724 259 727

Ing. jiří dudák
2. místostarosta obce

KDU-ČSL
zodpovědný za administrativu 

a nádražní čtvrť
člen povodňové komise

mistostarosta2@telnice.cz
tel.: 602 536 160

zdeněk jurczek
člen zastupitelstva obce

Sbor dobrovolných hasičů
předseda finančího výboru

člen povodňové komise
pověřený správními řízeními

zdenek.jurczek@telnice.cz
tel.: 725252992

jan ryšavý
člen zastupitelstva obce

Za další rozvoj obce
předseda kontrolního výboru

člen povodňové komise

jan.rysavy@telnice.cz

Ing. Miroslav homola
člen zastupitelstva obce

ČSSD
předseda stavební  

komise

miroslav.homola@telnice.cz

Mgr. leona Bímová
člen zastupitelstva obce

Za další rozvoj obce
předsedkyně kulturní komise

ředitelka ZŠ Telnice

leona.bimova@telnice.cz
tel.: 725 33 00 11

judr. Metoděj dudák
člen zastupitelstva obce

KDU-ČSL
předseda sociální komise

metodej.dudak@telnice.cz

odmítl zveřejnit 
svoji fotografii
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Mudr. Marie Šťastná
člen zastupitelstva obce

Za další rozvoj obce
členka sociální komise

marie.stastna@telnice.cz

Ing. Pavel oborný
člen zastupitelstva obce

T.J. Sokol Telnice
člen finančního výboru

člen stavební komise

pavel.oborny@telnice.cz

Ing. josef hrazdíra
člen zastupitelstva obce

TOP 09
člen kontrolního výboru

člen školské rady

josef.hrazdira@telnice.cz

Společný 
kontakt
na celé 

zastupitelstvo: 

zastupitelstvo@telnice.cz 

Uvedený program přijímá zastu-
pitelstvo obce Telnice s  cílem zlepšit 
životní podmínky obyvatel obce, es-
tetický vzhled vesnice, zvýšit dostup-
nost občanských služeb a zajistit roz-
voj sousedských vztahů s důrazem na 
společné aktivity ve vesnici. 

Tento program je dokumentem, 
jenž zahrnuje vize obnovy a  rozvoje 
obce Telnice, na kterých bude zastu-
pitelstvo ve svém volebním období 
pracovat. 

Samotná realizace se pak bude odví-
jet od aktuálních finančních možností 
rozpočtu obce Telnice. Je možné, že 
realizaci některých projektů bude nut-
né z tohoto důvodu přesunout do dal-
ších volebních období.

Obec Telnice leží v  Jihomoravském 
kraji, v  okrese Brno-venkov, necelých 
10 km od města Brna a prochází jí sil-
nice II. třídy č. 380. Obec má charak-
ter starousedlické vesnice s výrazným 
růstovým a  imigračním potenciálem 
s ohledem na blízké sousedství s jiho-
moravskou metropolí. 

Obec je rozdělena vedením vy-
sokého napětí na dvě nesouměrné 
části (centrální část a  tzv. „nádražní 
čtvrť“), k  1. 1. 2011 zde žilo celkem 
1  424 obyvatel. V  katastru obce se 
nachází několik menších výrobních 
a  servisních podniků, které zaměst-
návají část místních obyvatel. Na 
přilehlých polích hospodaří země-
dělské družstvo ze sousední vesnice 
(Zemědělské družstvo Sokolnice). 
Rozvoj bydlení je do budoucna zále-
žitostí soukromých investic jednotli-
vých občanů, obec nedisponuje ani 

vlastními bytovými kapacitami, ani 
finančním zázemím, které by se tímto 
směrem dalo k rozvoji využít. V Telni-
ci dnes žije 22 % občanů do 18 let,  
60 % občanů v  rozmezí 19–60 let  
a 18 % občanů starších 60 let, v roce 
2010 se do Telnice přistěhovalo o 15 
lidí více, než odstěhovalo, počet nově 
narozených občanů přesáhl počet 
zemřelých o 7 dětí. Celkově disponu-
jí naši občané 451 domy, z  nichž 70 
budov se nachází v  nádražní čtvrti. 
Reálné cíle rozvoje obce jsou ovliv-
něny především množstvím finanč-
ních prostředků, ale jsou závislé i na 
spolupráci a  ochotě všech občanů 
podílet se na obnově a  rozkvětu 
vlastní vesnice. V  tomto volebním 
období bude čekat všechny zastupi-
tele naší obce velké množství práce, 
kdy se pokusíme realizovat některé 
připravené projekty a  začít přípravu 
či realizaci dalších. Plán na současné 
volební období 2010–2014 vychází 
z  programového prohlášení zastu-
pitelstva obce, které bylo přijato na 
jednom z  prvních zasedání zastupi-
telstva obce. Hlavními garanty plnění 
úkolů, které jsou v  tomto Programu 
rozvoje vesnice obsaženy, budou za-
stupitelstvo, výbory a komise.

Program obnovy rozvoje vesnice  
je rozdělen do pěti oblastí:

I. Výstavba a životní prostředí
II. Kultura a sport
III. Úsek sociálních služeb
IV.  Bytový fond (výstavba rodinných 

domů)
V. Školství

I. výstavba a životní prostředí
–  přestavba budovy koloniálu v dům 

drobných podnikatelských služeb 
pro občany, příp. napoleonské mu-
zeum či místnosti pro volný čas ně-
kterých sociálních skupin obyvatel 
obce

–  vybudování cyklostezek pro dal-
ší sportovní a  volnočasové využití 
a nové napojení obce do cykloturis-
tických tras v okolí

–  výsadba zeleně a zalesnění části ka-
tastrálního území obce Telnice (na 
určených pozemcích – nad poto-
kem u čističky odpadních vod, u že-
lezniční dráhy v  nádražní čtvrti, na 
zahradě mateřské školy či na místě 
bývalé skládky)

–  vybudování parkovacích stání a opra-
va chodníku ul. Hliníky v  nádražní 
čtvrti

–  vybudování klidové zóny v  oblasti 
Zlatého potoka

–  vyčištění rybníku (vodní nádrže)
–  realizace dopravních opatření ke 

zklidnění dopravy v celé obci, zave-
dení obytných zón v ulici Nová, Pa-
lackého, Hliníky

–  příprava projektu parkovacích stání 
a zklidnění provozu v ulici V Dědině 
a Palackého 

–  spolu se SÚS JMK příprava realizace 
průtahu obcí

–  rekonstrukce elektrického vedení 
na Masarykově nám.

II. Kultura a sport
–  rozjezd projektu Kulturního léta
–  přiblížení obce k  napoleonské té-

matice



 z čInností oBeCníCh KoMIsí a vÝBorů

 jIří dudáK se stal uvolněnÝM Místostarostou
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–  finanční podpora spolkové činnos-

ti a všech kulturně-společenských 
a sportovních aktivit občanů či or-
ganizací

–  vytvoření zastřešeného řešení pro 
sportovní aktivity dětí, mládeže 
a dospělých (v Telnici je historicky 
úspěšný klub házené, který velmi 
aktivně pracuje s mládeží, ale chy-
bí mu prostory pro udržení vyso-
kého množství aktivit, v Telnici je 
přítomno větší množství dalších 
sportů, které nemají s  ohledem 
na rozměry hřišť pravidelně kde  
hrát)

–  rekonstrukce a  rozšíření dětských 
hřišť, např. v  ul. Hliníky, U  rybní-
ka, Masarykovo nám., renovace 
hřiště mateřské školky ul. Palac- 
kého)

III. úsek sociálních služeb
–  nalezení pozemku a  příprava pro-

jektu domu sociálních služeb, pří-
padně zahájení jeho realizace

–  nalezení prostoru pro činnost mlá-
deže např. bezplatným užíváním 
prostor pro klubovou činnost (viz 
projekt přestavby budovy koloniálu 
na Masarykově nám.)

–  podpora seniorských aktivit
–  pomoc při seznamování seniorů 

s moderní technikou
–  rozvoj aktivit pro mladé rodiny 

s dětmi, pro děti a mládež ve spolu-
práci se základní školou

–  příprava projektu pro rozšíření na-
bídky internetu do celé obce, pod-
pora nových uživatelů internetu 
a počítačů, především ze se střední 
a starší generace

Iv.  Bytový fond  
(výstavba rodinných domů)

–  příprava regulačních plánů pro ko-
ordinovanou výstavbu v  nových 
stavebních zónách katastru obce

v. Školství
–  rozšíření budovy základní školy  

o 5. třídu
–  rekonstrukce mateřské školy, která 

je momentálně v  nedobrém tech-
nickém stavu

doložka dle § 41 zákona  
č. 128/2000 sb., o obcích  
(obecní zřízení) v platném znění

Program obnovy a  rozvoje vesnice 
Telnice byl schválen na zasedání Za-
stupitelstva obce Telnice dne 14. 2. 
2011, Usnesení č. 06/11.

Ačkoliv máme za sebou teprve tři 
měsíce činnosti nového obecního za-
stupitelstva, některé jmenované obec-
ní komise (a výbory) již začaly naplno 
pracovat a  pomáhat rozvoji naší obce. 
Mám velikou radost nejen z  toho, ko-
lik občanů se v  komisích ve prospěch 
obce Telnice angažuje, ale i s  jakou in-
tenzitou. S mnohými je opravdu radost 
pracovat. Jménem svým i naší obce jim 
děkuji! Pro přehled uvádím hrubé shr-
nutí toho, co už se podařilo a  na čem 
se v  jednotlivých komisích a  výborech 
pracuje:

Kulturní komise (předsedkyně 
Mgr. leona Bímová) – Komise se již 
dvakrát sešla a  plánuje tak činit kaž-
dé dva měsíce (vždy před uzávěrkou 
Telnického zpravodaje). Stanovila si 
např. plán práce na letošní rok a také 
zodpovědnou osobu za kalendář kul-
turních akcí (M. Filáková), připravuje 
projekt telnického Kulturního léta, 
projednala podmínky údržby a  vý-
půjčky telnických krojů, připravuje 
telnický sborník písní, projednala způ-
sob schvalování příspěvků na kulturu 
a  sport po celý rok 2011 a  konkrétní 

žádosti pro první kvartál roku 2011 
atd., spolupracuje na vydání Telnické-
ho zpravodaje atd. 

sociální komise (předseda judr. 
Metoděj dudák) – Komise se také již 
dvakrát sešla a  scházet se bude vždy 
k  přípravě chystaných aktivit. Za své 
si komise vzala velké množství témat 
a  aktivně připravuje spoustu zajíma-
vých novinek. Z dosavadní činnost lze 
vybrat např.: projednání žádostí rodičů 
na školní příspěvek do jiné než telnic-
ké školy, letní hlídání dětí v  mateřské 
škole, příprava charitativních sbírek 
šatstva, vytvoření letáčku pro seniory 
o krajském projektu senior pasu a dů-
ležitých kontaktních informacích, při-
chystání dvou divadelních představení 
(nejen) pro seniory a  autobusového 
výletu seniorů a  především báječný 
nápad na obnovení „Čajů o páté – ten-
tokrát s hudbou vašeho mládí“. Komise 
také vysílá svou členku paní Marii Fia-
lovou na školení do Centra pro rodinu 
a mládež k tomu, aby získala informa-
ce a  náměty pro práci se seniory naší 
obce. Komise také připravovala další 
vítání občánků na konec února 2011. 

Novou členkou komise se stala Olga 
Netolická.

Komise ochrany veřejného pořád-
ku (předseda oldřich vymazal) – Tři 
členové této komise, shodou okolnos-
tí členové Sboru dobrovolných hasi-
čů Telnice, projednali aktuální situaci 
s  Městskou policí Židlochovice v  naší 
obci, jsou připraveni kdykoliv pomoci 
při zajištění pořádku v obci, stejně tak 
i  spolupracovat při větších obecních 
akcích při organizaci pořádku. Komi-
se také projednala možnost zaškole-
ní pomocných strážců přechodů pro 
chodce u školních zařízení. 

Finanční výbor (předseda zdeněk 
jurczek) – Členové tohoto výboru se 
již jednou sešli a  projednávali účetní 
výsledky obce Telnice za rok 2010.

stavební komise (předseda Ing. 
Miroslav homola) – Členové této 
komise se doposud nesešli – komise 
nebyla doposud zatížena rozsáhlejší-
mi aktivitami, dosavadní úkoly komise 
zatím plní sám předseda.

Kontrolní výbor (předseda jan ry-
šavý) – Kontrolní výbor nebyl dopo-
sud svým předsedou svolán. FK

Vážení spoluobčané,
na 5. zasedání zastupitelstva obce 

Telnice jsem navrhnul pracovně „uvol-
nit“ současného místostarostu Ing. 
Jiřího Dudáka tak, aby mohl být pří-

tomen na úřadě po celou standardní 
pracovní dobu, a ještě více se tak mohl 
podílet na administrativě veřejné 
správy a přípravě podkladů pro žádos-
ti o veřejné granty a dotace.

Jsem ve své pozici sice jen asi tři mě-
síce, ale uvědomuji si, jak je důležité 
spolupracovat denně se zkušenými 
lidmi, na které je možné se spolehnout 
a za běhu od nich získávat cenné rady. 

František Kroutil, starosta obce  Ing. Jiří Dudák, místostarosta obce



sChválení zMěny úzeMního Plánu

 Telnický zpravodaj – únor  2011 Informace z obecního úřadu 5
Vzhledem k tomu, že nás čeká nejtěžší 
období v roce – příprava žádostí o do-
tace a stanovování priorit pro naši dal-
ší práci – rozhodl jsem se navrhnout 
zastupitelstvu Ing. Jiřího Dudáka jako 
uvolněného místostarostu. Zastupi-
telstvo obce můj návrh většinou hlasů 
přijalo s platností od 1. února 2011.

Prakticky to znamená, že pan druhý 
místostarosta bude mít obecní úřad jako 

své „zaměstnání“, a  tudíž se bude plně 
věnovat práci pro obec. Nákladově tato 
varianta rozhodně nepřekročí náklady 
loňského roku (a to i  po odečtení od-
stupného pro bývalého starostu L. Šustra 
a  místostarostu J. Ryšavého, mimořád-
ných nákladů na volby 2010 apod.).

Děkuji všem za podporu a  pocho-
pení. Naším cílem je plně se věnovat 
práci pro naši obec a  dosáhnout co 

nejlepších výsledků, jakých budeme 
v  dané chvíli schopni. Nechceme nic 
podcenit a  protože klademe velmi 
velký důraz na komunikaci s vámi, ne-
budeme ji omezovat jenom proto, že 
na nás práce nepočká. Noční hodiny 
strávené v úřadě vše jenom potvrzují.

Máte právo dozvědět se věci tak, jak 
opravdu jsou. Jsme tu pro vás.

František Kroutil

Zastupitelstvo obce Telnice na svém 
6. zasedání dne 14. února 2011 schvá-
lilo změnu č. 3 současného Územního 
plánu. Tato změna se dotýká pou-

ze vyznačené lokality (za rybníkem) 
a  byla vyvolána i  hrazena ze soukro-
mých prostředků jednoho z  majitele 
dotčených pozemků. Obec Telnice 

připravuje na letošní rok projednání 
a  schválení nového Územního plánu 
obce. O jeho veřejném projednání bu-
dete včas informováni. FK
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 zMěny na oBeCníM úřadě v roCe 2011

 Personální zMěny MezI zaMěstnanCI oBeCního úřadu

 doMáCí PřIjíMač oBeCního rozhlasu

V minulém čísle našeho zpravodaje 
jsem se snažil uvést chystané změny, 
které nás v letošním roce čekají. Mnozí 
si jistě všimli přestavby hasičky v  no-
vou obecní knihovnu, stejně tak na 
dvoře vzniká parkovací stání pro ha-
sičské vozidlo. Při vstupu do obecního 
úřadu naleznete novou informační 
tabulku s úředními hodinami a cestou 
na úřad pak doprovodné šipky a  roz-
cestníky, nově jsme také označili dveře 
jednotlivých kanceláří. 

Aktuálně se postupně připravujeme 
na den otevřených dveří, kdy bychom 
vám rádi představili prostory obecní-
ho úřadu i svou denní práci a plány do 
budoucna. V tuto chvíli již byl pořízen 
dataprojektor, díky kterému mohou 
občané na zasedání zastupitelstva vi-
dět na vlastní oči vše, co v tu chvíli pro-
jednávají zastupitelé. Změny doznává 
i vnitřní malba stěn našeho úřadu.

Předseda stavební komise Ing. Mi-
roslav Homola již připravuje řešení 
pro jednodušší otevírání vstupních 
dveří obecního úřadu tak, aby nebylo 
nutné dveře úplně vyměnit. S  ohle-
dem na komplikovanost a  množství 
přístupových klíčů byly také kom-
pletně vyměněny vložky ve všech 
dveřích a  ustanoven systém gene-
rálního klíče, takže každý zaměstna-
nec obecního úřadu používá v práci 
pouze jediný klíč. Vzhledem k  časté 
poruchovosti zabezpečovacího sys-
tému, byla provedena výměna za 
nový elektronický systém, který byl 
také rovnou připojen na pult centrál-
ní ochrany. 

Změna zabezpečovacího systému 
současně umožní i definitivní přechod 
telefonního provozu z  klasického na 
volání přes internet (VoIP). Toto mo-
derní řešení jednak vyřeší některé 

technické potíže, které nastávají na 
obecním úřadě při telefonování, sou-
časně také propojí obecní instituce 
(úřad, škola, školka) na jednu virtuální 
(internetovou) ústřednu, takže si bu-
deme telefonovat mezi sebou všichni 
zdarma.

Současně připravujeme pravidla pro 
pronájem zasedací místnosti obecní-
ho úřadu tak, aby mohla sloužit kaž-
dému dobrému a  slušnému nápadu 
našich spoluobčanů. 

O internetových stránkách i spuště-
né obecní anketě se dočtete na jiném 
místě, nicméně věřím, že první změny 
přinesly naší obci více možností, jak 
s  vámi ještě lépe komunikovat a  být 
vám blíž. 

Děkuji všem, kteří nás v  tomto díle 
podporují a  pomáhají. Není vás roz-
hodně málo.

FK

Rádi bychom Vám oznámili perso-
nální změny  mezi zaměstnanci  obec-
ního úřadu Telnice.

odchody: K  31. prosince 2010 byl 
ukončen pracovní poměr s paní Miro-
slavou husákovou, pracovnicí veřejné 
správy. Děkujeme jí za dosavadní práci 
pro náš obecní úřad. Dne 31. prosince 
2010  vypršela pracovní smlouva  Ivo 
Šrotovi, také jemu děkujeme za práci 

pro naši obec. Nicméně s  Ivem  spo-
lupráce nadále probíhá, a  to v  oblas-
ti obsahu a vzhledu našich interneto-
vých stránek, sobotního provozu sběr-
ného dvora nebo při „kalamitní“ vý-
pomoci se zimní údržbou chodníků. 
Příchody: Od středy 12. ledna 2011 
může naše obec využít dotace na za-
městnance od Úřadu práce Brno-ven-
kov, a proto od tohoto data naše řady 

rozšířili Karel jochman a  Filip stej-
skal.

Při výběru poplatků za odpad a psy 
vypomáhá Janě Králové místostarosta 
Ing. Jiří Dudák.

Těším se na spolupráci se starono-
vými kolegy při údržbě a  úklidu naší 
obce a věřím, že oba budou pro Telnici 
skutečným přínosem.

FK

Zastupitelstvo obce Telnice schváli-
lo nákup 1 kusu domácího přijímače 
obecního rozhlasu. Jak funguje? Při-
nesete si ho domů, postavíte na stůl 
a necháte zapnutý: jakmile bude pro-
bíhat hlášení místního rozhlasu, usly-
šíte ho i  vy a  to přímo u  vás doma. 
Současně přijímač umí i  hlášení na-
hrávat a  to v  případě, že nebudete 
chtít být rušeni (zdravý spánek) nebo 
prostě nebudete přítomni, jakmile 
si vzpomenete, můžete si poslední 
hlášení přehrát a  poslechnout si jej. 
Obec Telnice tento přístroj nakoupí 
a bude jej bezplatně nabízet svým 
občanům na vyzkoušení. Jestliže se 
vám bude líbit a osvědčí se, nahlásíte 
se na obecní úřad, a ten pak přístro-
je hromadně nakoupí od dodavate-
le. Cena jednoho přístroje činí 2 148 

korun vč. DPH. Zastupitelstvo obce 
se dohodlo na tom, že pokud by byl 
ze strany občanů zájem, bude se na 
dalším jednání probírat případná 
částečná finanční podpora obce na 
pořízení tohoto přístroje.

Pokud máte zájem nebo o někom 
víte (vaši starší rodiče apod.), kdo by 
si přístroj chtěl zdarma vyzkoušet, 
ohlašte to prosím na obecním úřa-
dě na telefonním čísle: 544 224 410  
nebo e-mailem: obec@telnice.cz. 
Zanechejte prosím na sebe něja-
ké kontaktní spojení, aby se s vámi 
mohl spojit náš spolupracovník Ivo 
Šrot, který vás s přístrojem také se-
znamí a  zaškolí pro jeho jednodu-
chou obsluhu.

Přístroj by obec Telnice měla mít 
k  dispozici zhruba do konce února. 
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 dalŠí PůsoBení MěstsKé PolICIe v telnICI 

 Pár slov Ke KoMunálníMu odPadu

Jakmile jej získáme, začneme vytvá-
řet pořádník zápůjček, a poté vyhod-
notíme úspěšnost této akce. Věříme, 
že zvláště starší generaci tento ná-
pad potěší a že této nabídky v hojné 
míře využije. Omlouváme se zatím 

obyvatelům nádražní čtvrti, v  první 
fázi není možné toto řešení spustit  
i v této lokalitě. Důvody jsou technic-
ké. Vysílač, který je umístěn na budo-
vě obecního úřadu, nedokáže svým 
signálem pokrýt tyto drobné přijíma-

če na takovou vzdálenost. Pokud by 
ale byl z nádražní čtvrti o tuto službu 
eminentní zájem, můžeme o  umís-
tění vysílače dále jednat (obávám se 
ale, že cena cena dalšího vysílače je 
dosti vysoká).  FK

dítě již dobře ví, že do popelnic se 
sklem nepatří například neotevře-
né sklenice se starou zavařeninou či 
zbytky potravin. Přesto jsme přesvěd-

čeni o tom, že většina třídí odpad po-
ctivě, a za to také všem jménem naší 
přírody a obecního rozpočtu děkuje-
me. Děkujeme za pochopení.  FK

Na základě dohody tří obcí: Sokol-
nice, Telnice a Těšany spolu s městem 
Židlochovice dnes působí v  Telnici 
strážníci Městské police Židlochovi-
ce. V Telnici navíc parkují své vozidlo 
a  využívají poskytnutou policejní slu-
žebnu (v prostorách obecního úřadu). 
O  náklady na provoz police se dělí 
tyto obce v  poměru k  počtu svých  
obyvatel.

S ohledem na to, že koncem roku 
2010 podala obec Těšany výpověď 
z veřejnoprávní smlouvy s městem Ži-
dlochovice a do dubna letošního roku 
bude dobíhat výpovědní lhůta z  této 
smlouvy, rozhodli se starostové zmí-
něných obcí jednat o  další budouc-
nosti, neboť výpovědí jednoho ze tří 
účastníků vzniká dvěma zbývajícím 

povinnost platit tyto náklady pouze 
ve dvou. Po několika jednáních, která 
v této věci proběhly, se nakonec ústně 
v  Telnici dohodlo, že by se do toho-
to projektu mohly zapojit ještě obce 
Moutnice, Kobylnice a  nesvačilka. 
Tyto tři obce ovšem musejí rozhodnu-
tí o přistupení k této dohodě probrat 
ve svých obecních zastupitelstvech. 
Vzhledem k  tomu, že se zastupitel-
stva těchto obcí scházejí méně často, 
bude konečné složení zúčastněných 
obcí známo zřejmě až koncem března 
2011.

Zastupitelstvo obce Telnice se spo-
lečně dohodlo, že vyčká s  dalším po-
stupem na to, jak se situace vyvine ve 
zmíněných třech obcích. V  tuto chvíli 
se předpokládá, že Moutnice, Kobyl-

nice i Nesvačilka na dohodu přistoupí. 
Pro to, aby současné obsazení Měst-
ské police Židlochovice na služebně 
v  Telnici zvládalo obsluhu pěti obcí, 
bude nutná úprava služebního rytmu. 
Obec Telnice si vymínila každodenní 
ranní účast strážníka na přechodu pro 
chodce před základní školou.

Starosta obce Telnice je přesvědčen 
o  tom, že služba městské policie je 
v Telnici přínosem a že je třeba hledat 
cesty, jak ji v Telnici zachovat. Nesmí 
se ovšem zapomínat i  na ekonomic-
kou stránku tohoto tématu, která je 
v  obecním rozpočtu každoročně „ne-
přehlédnutelná“. Obec Telnice bude 
proto jistě i  v budoucnu preferovat 
funkčně i ekonomicky efektivní řešení 
zajištění bezpečnosti.  FK

Od počátku roku 2011 vyváží v Tel-
nici komunální (ale i  tříděný) odpad 
společnost KTS Ekologie. Věříme, že 
jsou občané se službami této spo-
lečnosti spokojeni. V  případě, že by 
tomu tak nebylo, ozvěte se prosím 
na obecním úřadě. Vzhledem k  čas-
tým požadavkům na vývoz velkoob-
jemového odpadu jsme se rozhodli, 
že jej pravidelně přichystáme od 20. 
dne každého kalendářního měsíce – 
v  ostatní dny na sběrném místě na 
obecním úřadě tento kontejner ne-
naleznete. Zaměstnanci obce, kteří 
obsluhují popelnice, upozorňují ob-
čany na to, že naše sběrné kapacity 
neumožňují ukládání jakékoliv elek-
troniky. V této problematice již hledá-
me dlouhodobější řešení. Všimli jsme 
si také, že někteří spoluobčané zane-
chávají automaticky odpad za vraty 
před otevřením našeho obecního 
dvora. K tomuto účelu prostory u vrat 
neslouží, proto žádáme dotčené ob-
čany, aby se příště pokusili vydržet 
momentu otevření dvora obsluhou. 
Současně bychom vás rádi požádali 
o  dodržování pořádku a  pravidel na 
sběrných místech v obci. Snad i malé 
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 zMrtvÝChvstání tv InFo-Kanálu
Zastupitelstvo obce Telnice se již dří-

ve rozhodlo, že TV info-kanál na kabe-
lové televizi utlumí a ukončí v průbě-
hu jara 2011. Faktem je to, že 
TV info-kanál nebyl delší 
dobu provozován již mi-
nulým vedením obce 
a  jeho provoz je z  po-
hledu pracnosti v  tuto 
chvíli nereálný s  ohle-
dem na to, že prioritním 
komunikačním médiem je in-
ternet. Nicméně se ozývaly hlasy pře-
devším ze strany starších spoluobča-
nů, že jim TV info-kanál již delší dobu 

chybí a  žádají jeho obnovení. Tento 
požadavek jde sice proti původnímu 
rozhodnutí zastupitelstva obce, nic-

méně se starosta obce rozhodl 
prověřit alespoň možnost 

automatizovaného pro-
pojení těchto dvou 
komunikačních médií 
mezi sebou a  zjistit fi-

nanční náročnost toho-
to nápadu. Oslovení sou-

časní obecní dodavatelé in-
formačních technologií podali rozum-
nou cenovou nabídku a zastupitelstvo 
obce ji přijalo, takže se občané opět 

mohou těšit na oživení TV info-kaná-
lu na místní kabelové televizi. Princi-
pem nového řešení je provázanost TV 
info-kanálu s  internetovou stránkou 
www.telnice.cz. Podle nového režimu 
tedy budeme nadále vkládat všechny 
novinky a  informace na internetovou 
stránku, ze které si info-kanál bude 
každé ráno kolem 3. hodiny informace 
přebírat, takže až se probudíte, budete 
mít na svých obrazovkách již čerstvé 
informace. Vše bude probíhat zcela 
bezpracně a  automaticky. Info-kanál 
se pravděpodobně znovu rozběhne 
koncem března 2011.  FK

  oBeC PodPoří čInnost Místního orla,  
soKola a telnICKého sluníčKa 

Zastupitelstvo obce Telnice na svém 
5. zasedání schválilo podporu celo-
roční činnosti sportovních organizací 
Orel jednota Telnice a TJ Sokol Telnice, 
schválilo též žádost občanského sdru-
žení Telnické sluníčko o podporu jeho 
aktivit.

Orel jednota Telnice a TJ  Sokol Tel-
nice získají z  obecního rozpočtu do-
taci 130 000 korun. Zastupitelstvo 
také odsouhlasilo podmínku, za které 

bude tato dotace těmto spolkům po-
skytnuta: Orel i Sokol pronajmou obci 
Telnice své prostory v rozsahu 10 jed-
nodenních akcí za cenu 1 Kč na akci, 
obec tuto možnost může a  nemusí 
využít, záleží na tom, kolik svých ak-
tivit v těchto prostorách během roku 
bude chtít pořádat. Tento spravedlivý 
režim rozděluje finanční prostředky 
oběma organizacím rovným dílem, 
bez ohledu na to, se kterou organizací 

bude obec v běžném roce více spolu-
pracovat.

Telnické sluníčko získalo schvále-
ním zastupitelstva obce dotaci ve výši  
15 000 korun.

Zastupitelstvo současně schválilo 
podporu automobilovému závodu do 
vrchu na Mohyle míru ve výši 5  000 
korun (žádost zněla o  20 000 korun), 
který se uskuteční v dubnu letošního 
roku.  FK

 nové PodMínKy záPůjčKy telnICKÝCh Krojů

 Plánování KulturníCh aKCí

Zastupitelstvo obce se na svém 5. za-
sedání, které se konalo 24. ledna 2011, 
s ohledem na současný stav telnických 
krojů rozhodlo, že zvýší poplatek za je-
jich vypůjčení. Důvodem je především 

stále se zvyšující cena za údržbu a pře-
devším opravy krojů, včetně nezadrži-
telně postupujícího opotřebení.

Jen v  letošním roce bude nezbytné 
vydat z obecního rozpočtu na údržbu 

a opravy krojů řádově desítky tisíc ko-
run, otázkou je, jak se bude v této věci 
vyvíjet situace nadále. Cílem je, aby se 
půjčování krojů lépe podchytilo, aby 
se zajistila dostatečně kvalitní pře-

Kulturní komise se na svém 2. za-
sedání dne 20. ledna 2011 shodla na 
tom, že je třeba ustanovit osobu, která 
bude zodpovídat za plán kulturních 
a sportovních akcí, které se v průběhu 
roku konají v  Telnici. Zodpovědnou 
osobou byla zvolena Bc. Miroslava Fi-
láková, kontaktní spojení: 737 750 538, 
miroslava.filakova@telnice.cz.

Spolky, sdružení nebo přímo obča-
né, kteří se chystají pořádat kulturní či 
sportovní akci na území naší obce, se 
mohou s paní Filákovou poradit o tom, 
který termín pro pořádání jejich akce 
je nejvhodnější. Chceme předejít situ-
acím, kdy se v  jednom dni sejde více 
akcí, které spolu časově kolidují. Mirka 

Filáková je od této chvíle správkyní ka-
lendáře kulturních a sportovních akcí. 
Nebojte se tedy na ni obrátit, termín 
své akce s  ní konzultovat a  následně 
také v kalendáři včas zablokovat.

Věříme, že tímto předejdeme zby-
tečným nedorozumněním mezi po-
řadateli kulturních a sportovních akcí 
v Telnici.

P. S. V  Telnickém zpravodaji bude 
v  každém čísle vycházet vždy aktua-
lizovaný přehled chystaných akcí na 
následující dva měsíce. Pokud u  paní 
Filákové včas oznámíte pořádání své 
akce, bude i  ta ve zpravodaji uveřej-
něna.

FK
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 vÝzva starosty oBCe (K neohleduPlnÝM MajItelůM Psů)

 oBeCní KnIhovna v BÝvalé „hasIčCe“

Vážení spoluobčané,
v  posledních týdnech se stále více 

množí stížnosti obyvatel Telnice na 
jednání některých majitelů psů, kteří 
dovolují svým čtyřnohým přátelům 
zanechávat exkrementy na veřej-
ných prostranstvích. Veřejným pro-
stranstvím se v  tomto případě myslí 
jak obecní pozemky, tak i  soukromé 
předzahrádky, trávníky, záhony apod. 
Vzhledem k  tomu, že majitel psa je 
povinen podle §47, odst.1, písm. d), 
zákona 200/1990 Sb. zajistit úklid tak-
to způsobeného znečištění po svém 
psu, bude obec Telnice ve spolupráci 
s  Městskou policií Židlochovice ne-
kompromisně postupovat proti poru-
šování tohoto zákona.

Do konce ledna 2011 strážníci 
městské policie upozorňovali kaž-
dého, kdo byl při takovémto jednání 
přistižen, a  trpělivě ho informovali 

o následnících jeho jednání. Od úno-
ra 2011 pak již přistupujeme k  dů-
slednému postihování a  to formou 
blokové pokuty do výše až 1 000 ko-
run. Pokud bude majitel psa přistižen 
opět při stejném přestupku, bude 
jeho chování řešeno již správním 
řízením, ve kterém může být uděle-
na pokuta až do výše 20  000 korun. 
Při opakovaném správním řízení je 
možné postihnout stejného majitele 
i dalšími sankcemi.

Rád bych upozornil také na to, že 
Městská policie Židlochovice si může 
předvolat takového majitele psa i  na 
základě svědectví občanů, kteří ozná-
mí zmíněné neohleduplné jednání na 
obecním úřadě.

Věřím, že je společným zájmem nás 
všech, aby Telnice byla krásnou a čis-
tou vesnicí. Pokud někteří občané 
tento společný zájem nesdílejí, není 
možné jim nebránit v  takovémto ne-
ohleduplném jednání.

Současně vyzývám všechny, kteří 
chtějí doporučit nové místo pro umís-
tění popelnice se sáčky pro psí exkre-
menty, aby nás kontaktovali telefonicky 
nebo e-mailem nebo se zastavili osob-
ně. Pokusíme se v této problematice vy-
jít maximálně vstříc.

S  přáním příjemného dne a  čistě 
uklizené Telnice
  František Kroutil

Z prvních podnětů občanů na tuto 
výzvu „pejskařům“ vyplynulo, že je 
třeba po vesnici opravdu doplnit 
koše na psí exkrementy. Obec již tedy 
objednala koše pro tyto lokality: za 
sokolovnou, draha, růžová, v  dě-
dině, chodník na nádražní čtvrť, koš 
u  potoka, přestupní terminál v  ná-
dražní čtvrti. Samotná instalace košů 
čeká především na vhodné počasí.

Zastupitelstvo obce Telnice na svém 
4. zasedání 10. ledna 2011 schválilo pře-
stěhování obecní knihovny do prostor, 
v nichž donedávna parkovalo hasičské 
auto. Ačkoliv se nejedná o  prostor to-
muto účelu příliš vhodný, v  tuto chvíli 
nebylo možné zvolit jinou prostorovou 
variantu – žádná jiná se nenabízela.

Obec Telnice tedy zajistila úpravu 
garáže tak, aby se knihy mohly nadá-
le půjčovat v  příjemném a  důstojném 
prostředí, hasičské auto bude zatím 

parkovat na obecním dvoře, kde se 
pro něj buduje alespoň přístřešek. Klu-
bovna Sboru dobrovolných hasičů na 
obecním úřadě zůstane nadále hasi-
čům k dispozici.

Je zřejmé, že bude nezbytné nadále 
hledat dlouhodobější řešení této situa-
ce. Nicméně věříme, že „nová“ knihov-
na občanům poslouží stejně dobře 
jako ta původní. Jedním z  důležitých 
ohledů bylo umístění knihovny v cen-
tru obce a  také bezbariérový přístup, 

což přízemí budovy obecního úřadu 
splňuje.

Obecní knihovna již v tuto chvíli půj-
čuje knihy v  nových prostorách a  vě-
řím, že ani stísněné prostory neubraly 
z vašeho zájmu o tuto službu. Nájemní 
smlouva na dům p. Ladislava Šustra 
knihovny skončila koncem měsíce úno-
ra 2011. 

Občanům a především hasičům děkuji 
za pochopení a všem přeji spoustu zážit-
ků při čtení zapůjčených knih.  FK

jímka krojů zpět od výpůjčitelů. Nově 
schválené podmínky půjčování krojů 
jsou tyto:

–  Telnický kroj si smí půjčit pouze ten, 
kdo má v  Telnici trvalé bydliště (fy-
zická osoba) nebo společnost/orga-
nizace s místním sídlem.

–  Kromě ceny za půjčení kroje bude 
nutné, aby každý zodpovídal za veš-

keré poškození, které se mu při zá-
půjčce přihodí.

–  Jednotná doba zápůjčky byla stano-
vena na 7 dní.

–  Cena zápůjčky: pánský kroj – 400  Kč, 
dámský – 500 Kč. V  obou případech 
se jedná o  cenu zápůjčky, nikoliv jen 
(nebo částečně) zálohu. Tato částka zů-
stává obci na vyčištění, vyžehlení či ne-
zbytnou běžnou údržbu každého kroje.

–  Opravu poškozeného kroje bude 
hradit ten, kdo jej měl zapůjčen.

Telnické kroje jsou důležitým svěd-
kem a  dědictvím tradice, která má 
pro Telnici velký význam a  sluší se ji 
ctít a vážit si jí.  Věříme, že ustanove-
ní těchto pravidel přispěje k tomu, že 
se lidé začnou ke krojům chovat ještě 
s větší úctou a ohleduplností.   FK
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 vítání nejMladŠíCh oBčánKů
V neděli 19. prosince 2010 proběhlo 

vítání nejmladších občánků naší obce. 
Pan starosta František Kroutil přivítal 
celkem 11 dětí. Jmenovitě:

Kryštof Buchta
Petr Gabrhel
Michaela husáková
lucie jašková
tereza Kliková
Šimon Křen
lukáš Kučera
nikola Mácová
Marie Mifková
jakub roznos
nikola smutná

Po úvodním přivítání a  proslovu 
pana starosty vystoupily děti ze zá-
kladní školy s  krátkým programem. 
Rodiče obdrželi poukázku v  hodnotě 
1 000 Kč a pro děti drobné dárky jako 

upomínku na tento den. Vzhledem 
k počtu nově narozených dětí se dal-
ší vítání občánků uskuteční koncem 

února 2011. Rodiče budou včas infor-
mováni.

Za sociální komisi Iva Donovalová

 návŠtěvnost telnICKÝCh stráneK roste

 InForMaCe z MatrIKy

Obecní internetové stránky www.
telnice.cz v  posledních měsících na-
vštěvuje více lidí, než tomu bylo v mi-
nulosti. Za leden 2011 zažil náš web 
absolutní rekord, kdy jsme zazname-
nali necelých 4 000 návštěv za měsíc, 
což znamená, že denně naše stránky 
navštíví více než 100 lidí. V  měsíčním 
měřítku lze konstatovat, že každý ná-
vštěvník průměrně na naše stránky za-
vítá více než třikrát za měsíc. 

děkujeme vám za vaši přízeň. Naší 
prioritou byla a  bude i  nadále komu-
nikace s  vámi. Rádi bychom, aby se po 
osobním kontaktu staly právě tyto inter-
netové stránky hlavním komunikačním 
nástrojem, a  proto se budeme snažit 
je stále zdokonalovat. V  tomto ohledu 
přijímáme i  vaše nápady. Dalším naším 
projektem je web www.telnickadedina.
cz, který se připravuje zjara ke spuštění. 

Více se dozvíte v příštím čísle Telnického 
zpravodaje. Na obrázku můžete vidět 
statistiku přístupu na naše internetové 

stránky. Již teď je jisté, že i únor překoná 
návštěvnost www.telnice.cz za měsíc le-
den (a to je kratší o tři dny).  FK

Ke dni 31. prosince 2010 žilo v Tel-
nici celkem 1423 obyvatel, z  toho 
702 mužů a 721 žen. V roce 2010 se 

k  nám přistěhovalo 38 lidí a  odstě-
hovalo se 23 lidí. Proběhlo 11 sňat-
ků a  3 rozvody. Narodilo se 16 dětí  

a 9 lidí zemřelo. Tabulka ukazuje roz-
ložení obyvatelstva podle věku a po- 
hlaví.

věk 0–6 7–18 19–30 31–40 41–50 51–60 61–70 71–80 81–90 nad 90 celkem

muži 63 109 105 127 96 85 69 39 9 0 702

ženy 46 90 106 147 86 90 71 64 20 1 721
 Připravila Jana Králová
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 důstojné rozloučení s naŠIMI zeMřelÝMI

 sčítání lIdu 2011

Obec Telnice na-
bízí všem rodinám 
pozůstalých bez-
platnou službu dů-
stojné promluvy 

při rozloučení s  našimi zemřelými. 
V  případě, že máte zájem této mož-

nosti využít, ozvěte se na obecním 
úřadě v  Telnici na tel. 544 224 410. 
Po vzájemné dohodě bude připraven 
citlivý proslov, který bude při rozlou-
čení přednesen starostou obce Telni-
ce, příp. jiným zástupcem naší obce. 
současně tímto děkujeme panu 

janu Královi, který po dlouhá léta 
tuto obětavou činnost vykonával, 
a  přispěl tak k  důstojné účasti obce 
Telnice při rozloučení s jejími rodáky. 
Pan Král oznámil, že štafetu této ob-
čanské aktivity předává dalším.

FK

 Provedení Sčítání lidu, domů a bytů 
2011 upravuje zákon č. 296/2009 Sb. 
o sčítání lidu, domů a bytů v roce 2011. 
Po deseti letech se tedy budou znovu 
sčítat lidé a domy/byty, sčítání je ze zá-
kona povinné pro všechny občany ČR, 
neúčast při sčítání či navádění někoho 
k  neúčasti může být považováno za 
přestupek. Buďte tedy prosím pozorní 
ke všem zveřejňovaným informacím 
k  tomuto tématu, obecní úřad se vám 
bude snažit být maximálně nápomoc-
ný.

Výběrové řízení na roznášku a  sběr 
formulářů vyhrála celostátně Česká 
pošta. Zástupce České pošty bude ur-
čen tzv. sčítacím komisařem pro Telni-
ci. Každý občan nejprve obdrží do své 
schránky informační letáček ke sčítání 
lidu a to v termínu od 26. února do 6. 
března 2011. Centrální info linka, kam 
se můžete obracet se svými dotazy, má 
číslo: 274 057 777. Od 7. března pak za-
čnou sčítací komisaři navštěvovat do-
mácnosti a roznášet sčítací formuláře. 
Roznáška skončí 25. března a  právě 
půlnoc z  25. března na 26. března je 
tzv. rozhodným okamžikem. To zna-
mená, že informace, které do formu-
lářů vepíšete, musí být platné právě 
k  tomuto okamžiku. Sčítací formuláře 
by měly mít již předvyplněné vaše ini-
ciály, takže se můžete věnovat pouze 
pravdivým odpovědím na položené 
otázky. 

Každý občan obdrží zelený SČÍTACÍ 
LIST OSOBY. Majitelé a uživatelů bytů 
pak obdrží ještě žlutý BYTOVÝ LIST, 
vlastníci či správci domů dostanou 
navíc oranžový DOMOVNÍ LIST. Pro 
pochopení toho, co každý z Vás tedy 
bude vyplňovat, uvádíme názorné pří-
klady:
1.  Jsme 4-členná rodina (vč. dětí), by-

dlíme ve svém rodinném domku, 
všichni zde máme trvalé bydliště: 
bude vám doručen 4x zelený sčí-

tací list osoby, 1x žlutý bytový list 
a 1x oranžový domovní list.

2.  Jsme 2-členná rodina, bydlíme ve 
svém rodinném domku, všichni zde 
máme trvalé bydliště a  trvalé byd-
liště u nás mají ještě 2 naše dospě-
lé děti, které ale s  námi již nebydlí: 

obdržíte i tak 4x zelený sčítací list 
osoby, 1x žlutý bytový list a  1x 
oranžový domovní list (vaše děti 
si musejí své sčítací listy u vás vy-
zvednout).

3.  Jsem sám a  bydlím v  bytovém 
domě, který mi nepatří: očekávejte 
tedy 1x zelený sčítací list osoby 
a 1x žlutý bytový list.

V případě, že kterýkoliv list ztratíte či 
ze záhadných důvodů neobdržíte, ob-
raťte se prosím na sčítacího komisaře, 
příp. na pobočku České pošty. Obecní 
úřad sice bude mít náhradní sčítací lis-
ty k  dispozici, ale až začátkem dubna 
2011, dříve ne.

Sběr vyplněných formulářů bude 
probíhat v  termínu od 26. března do 
14. dubna 2011. Odevzdat je možné 
několika způsoby:
–   počkat, až k vám dorazí sčítací komi-

sař a předat mu je osobně,
–   spolu s  přiloženou obálkou odeslat 

bezplatně klasickou poštou na ad-
resu Českého statistického úřadu  

(P. O. BOX), která bude v  pokynech 
uvedena,

–   můžete vyplnit formulář elektronicky 
přes internet, adresa bude opět uve-
dena v pokynech,

–   odevzdat na pobočce České pošty 
v Telnici.

Obecní úřad je vám povinen, po-
kud mu to místní podmínky dovolují, 
umožnit elektronické vyplnění for-
muláře v  prostorách obecního úřadu. 
V  Telnici na obecním úřadě takový 
vyhrazený počítač existuje, nicmé-
ně dostupný může být opravdu jen 
v  úředních dnech a  hodinách. Pokud 
bude některý z  občanů tuto pomoc 
potřebovat, může se na nás s důvěrou 
obrátit. 

Sčítacím komisařem pro Telnici bude 
Klára Chlupová, pracovnice České poš-
ty.

Upozorňujeme, že se některé infor-
mace mohou ještě s vývojem času mě-
nit. Nicméně jsme čerpali z  propozic, 
které nám byly počátkem února doru-
čeny. Zatímco vy si dnes tento zpravo-
daj čtete, zřejmě se již rozběhla infor-
mační kampaň ke sčítání lidu.

Věříme, že se všichni občané tohoto 
sčítání lidu zúčastní, vaši účast lze po-
važovat za občanskou povinnost.

František Kroutil
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26. února 2011
Začíná fungovat call centrum pro veřejnost, na bez-

platnou linku 800 87 97 02 se mohou lidé obracet s do-
tazy a  nejasnostmi ohledně sčítání každý den od 8.00  
do 22.00. 

Sčítací komisaři začnou zároveň roznášet domácnos-
tem do schránek informační letáky o blížícím sčítání. Zá-
roveň s letákem vhodí komisař do schránky lísteček s ná-
vrhem termínu, kdy do dané domácnosti přinese sčítací 
formuláře. Každá domácnost najde ve schránce letáček 
nejpozději 6. března.

7. března 2011
Sčítací komisaři začínají navštěvovat domácnosti a roz-

nášet formuláře. Každý občan dostane zelený SČÍTACÍ 
LIST OSOBY. Majitelé a uživatelé bytů dostanou navíc žlu-
tý BYTOVÝ LIST a majitelé či správci domů ještě oranžo-
vý DOMOVNÍ LIST. Roznáška formulářů končí 25. března 
2011.

25./26. března 2011 
Půlnoc z 25. na 26. března je tzv. rozhodným okamži-

kem sčítání. Informace do sčítacích formulářů se vypl-
ňují podle skutečnosti platné v  tento rozhodný oka-
mžik. 

Příklad: Pokud se miminko narodilo dvě hodiny po půl-
noci, tak ještě nebylo v rozhodný okamžik na světě a do sčí-
tání se nepočítá. Pokud se ale narodilo hodinu před půlnocí, 
tak bylo v rozhodný okamžik mezi námi a je třeba tuto ra-
dostnou novinu do sčítání uvést. 

26. března 2011
V tento den je možné začít odevzdávat vyplněné sčíta-

cí formuláře. Existují tři základní cesty:
·  Internet 
·  Předání sčítacímu komisaři 
·   Odeslání poštou v obálce nebo odevzdání na které-

koliv poště

14. dubna 2011 
Do tohoto dne mají všichni podle zákona odevzdat for-

muláře – ať už je budou odesílat přes internet, poštou 
v obálce nebo osobně předávat sčítacímu komisaři. 

20. dubna 2011
Končí činnost call centra s  bezplatnou linkou  

800 87 97 02. Dále bude k dispozici pro informace o sčí-
tání lidu číslo Českého statistického úřadu 274 057 777, 
které je v provozu v úředních dnech. Stále bude také fun-
govat informační email info@scitani.cz. ČSÚ

  zPráva o BezPečnostní sItuaCI  
v oBCI telnICe za roK 2010

Na 6. zasedání zastupitelstva 
obce Telnice vystoupil prap. Ro-
man  Meloun ze židlochovického 
oddělení Police ČR se zprávou o bez-
pečnostní situaci v  obci Telnice za 
rok 2010. Ze statistik vybíráme ty, 
které se týkají přímo Telnice, kom-
pletní zprávu si můžete přečíst na  
www.telnice.cz. 

Přehled trestné činnosti v teritoriu 
obce telnice v roce 2010

Celkem bylo ve výše uvedeném 
období šetřeno 18 trestných činů, 
přičemž u 7 trestných činů byl zjištěn 
pachatel.

Skladba těchto trestných činů:
–   krádeže věcí z  vozidel a  součástek 

vozidel – 5 případů
–   krádeže vloupáním do objektů fi-

rem a garáží – 2 případy
–   krádeže vloupáním do rodinných 

domů, firem, novostaveb, staveb-
ních buněk a  rekreačních chat – 
3 případy

–   kradeže prosté – 2 případy
–   podvodné jednání – 1 případ

–   ostatní trestná činnost (neplacení 
výživného, maření výkonu úředního 
rozhodnutí, podvody, neoprávněné 
držební platební karty a fyzické na-
padání) – 7 případů

U trestných činů převládají, jak je 
vidět u  výše uvedeného přehledu, 
majetkové trestné činy, tj. krádeže 
vloupáním do vozidel a ostatní trestná 
činnost (viz popis výše).

Přehled spáchaných přestupků 
v teritoriu obce telnice  
v roce 2010

Celkem bylo za uvedené období šet-
řeno 151 přestupků, z čehož byl u 141 
přestupků zjištěn pachatel.

Skladba přestupků:
–   přestupky proti majetku – 11 pří-

padů
–   řízení vozidla pod vlivem návykové 

látky (alkohol, drogy) – 2 případy
–   přestupky proti občanskému soužití 

– 2 případy
–   přestupky proti veřejnému pořádku 

– žádný případ

–   přestupky 
v dopravě – 
136 případů

Dále bylo v  Tel-
nici provedeno 38 šetření. Tato šet-
ření se týkala součinnosti s ostatním 
složkami Policie ČR, zpráv pro soudy 
a další státní organizace.

spolupráce s orgány obce
Spolupráce s  Obecním úřadem Tel-

nice je na velmi dobré úrovni.

spolupráce s obecní policií
Spolupráce s  Městskou policií Ži-

dlochovice je na dostatečné úrovni. 
Dochází ke kooperaci a  výměně po-
znatků, které napomáhají při odha-
lování a  objasňování trestných činů 
a přestupků. Do budoucna bude pro-
spěšné tuto spolupráci zachovat na 
stávající úrovni.

  Za Polici ČR zpracovali 
Libor Dofek, vedoucí oddělení 

Jan Hrdlička, inspektor
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 čInnost MěstsKé PolICIe v roCe 2010

 oznáMení česKé PoŠty

 PoděKování dIaKonIe BrouMov

Informace o činnosti  
MP Židlochovice, služebna telnice 
v obci telnice v roce 2010:

Mezi pravidelnou činnost strážní-
ků patří mj. ranní dohled a zajištění 
bezpečnosti dětí na přechodu před 
ZŠ, dohled nad dodržováním veřej-
ného pořádku při konání různých 
kulturních, společenských a  spor-
tovních akcí. Další součástí náplně 
práce strážníků v  průběhu služby 
je kontrola záborů veřejného pro-
stranství, kontrola při venčení psů, 
odhalování nepovolených sklá-
dek v  katastru obce, usměrňování 
dopravy, dodržování dopravního 
značení, kontrola parkování vozi-
del, dohled na mládež v prostorech 
rybníků a  dětských hřišť, dodržo-
vání nočního klidu a  plnění dalších 
úkolů dle příslušných zákonů. Mimo 
běžné pracovní povinnosti je sou-
částí náplně práce strážníků jako 
složky IZS také asistence a  součin-
nost při vzniku mimořádných udá- 
lostí. 

K další činnosti vykonávané strážní-
ky patřilo kontrolní měření rychlosti 
v obci, které je zajišťováno zapůjče-
ním radaru a obsluhy ze Židlochovic, 
nebo na základě ústní dohody uza-
vřené starostou obce Telnice se sta-
rostou města Šlapanice zapůjčením 
radaru od MP Šlapanice. V roce 2010 
bylo provedeno 12 x měření rychlos-

ti a  to na místech schválených PČR, 
tj. ulice Brněnská u ZŠ a ulice Palac-
kého. 

Mezi nejčastěji řešené přestupky 
patřily:
–  § 47 odst. 1 písm. g) – neoprávněně 

poškodí nebo zabere veřejné pro-
stranství, veřejně prospěšné zaříze-
ní – řešeno 32 přestupků

–  § 47 odst. 1 písm. h) – neoprávněně 
založí skládku, nebo ukládá odpad-
ky nebo odpady mimo vyhrazená 
místa – řešeny 4 přestupky

–  § 47 odst. 1 písm. b) – rušení noční-
ho klidu – řešeny 4 přestupky 

–  § 49 odst. 1  písm. c) – úmyslně 
naruší občanské soužití vyhrožo-
váním újmou na zdraví, drobným 
ublížením na zdraví, nepravdivým 
obviněním z  přestupku, schvál-
nostmi nebo jiným hrubým jedná-
ním – řešeno 5 přestupků

–  § 50 odst. 1 písm. a) úmyslně způ-
sobí škodu na cizím majetku kráde-
ží, zpronevěrou, podvodem nebo 
zničením či poškozením věci z  ta-
kového majetku nebo se o  takové 
jednání pokusí – řešeno 6 přestup-
ků (poničené chodníky)

–  § 22 odst. 1 písm. l) – nedovolené 
státní nebo zastavení vozidla na 
pozemní komunikaci; nedovolený 
vjezd do míst, kde je to místní nebo 
přechodnou úpravou provozu na 

pozemních komunikacích zakázá-
no – řešeno 9 přestupků 

Přestupky dle zákona č. 13/1997 
sb. o pozemních komunikacích 
–  § 19 odst. 2 – je zakázáno znečiš-

ťovat silnice, místní komunikace 
a jejich součásti - řešen 1 přestupek 

–  § 19 odst. 2 písm. g) – je zakázáno 
odstavovat silniční vozidlo, které je 
trvale nezpůsobilé provozu na po-
zemních komunikacích (vrak a zce-
la zjevně nepojízdná vozidla) – ře-
šeno 5 přestupků 

další činnost strážníků MP:
–  18x odchyt volně pobíhajících psů, 

ve většině případů byli psi předáni 
majitelům

–  15x kontrola podezřelých osob 
a vozidel

–  6x usměrňování dopravy při DN
–  15x doručení písemnosti
–  2x v součinnosti s PČR kontrola po-

dávání alkoholu mladistvým 
–  1x kontrola výherních automatů 

umístěných v  zařízeních na území 
obce

–  1x beseda o BESIP s žáky ZŠ
–  1x asistence při zásahu RZS u  zra-

něné seniorky na ul. V dědině
–  průběžná kontrola prostor nádraží 

ČD – 2x vykázání podnapilé osoby
Strážníci MP Židlochovice,  

služebna Telnice
Jiří Pavlus, Jaroslav Vrána

Z důvodů organizačních změn od  
1. 2. 2011 bude pošta Telnice zásilky 
po obci doručovat od 11.30 hodin. Pro 

usnadnění doručování žádáme obča-
ny, aby si své domy označili popisným 
číslem nebo na poštovní schránku na-

lepili štítek se jménem. Za spolupráci 
děkujeme.
zaměstnanci České pošty, pobočka Telnice

Vážení přátelé,
chceme Vám 

tímto upřímně 
poděkovat za 
možnost uspo-
řádání sběru 
humanitárního 
materiálu.

Zejména chceme vyzdvihnout 
obětavou pomoc Vašich občanů, kte-
ří významnou měrou podpořili naši 
činnost, a pomohli tak zajistit dosta-
tek humanitárního materiálu pro lidi 
v  tíživých situacích a  pro chod naší 

organizace, kde jsou tito lidé zaměst-
náváni.

Vaše pomoc při pořádání humani-
tárních sbírek znamená pro naši práci 
velký přínos a zároveň je pro nás ješ-
tě něčím navíc – výrazem pochopení 
a  podpory naší práce pro všechny, 
kteří se bez pomoci druhých neobe-
jdou.

Diakonie Broumov patří už 15 let 
mezi úspěšné poskytovatele sociál-
ních služeb zaměřených na občany 
v  krizových životních situacích na 
celorepublikové úrovni. V posledních 

letech nacházejí naše projekty a pro-
gramy podporu také v  grantech EU. 
Kvalita naší činnosti a poskytovaných 
služeb byla ohodnocena také uděle-
ním certifikace ISO 9001 a ISO 14001 
pro oblast „Příjem, třídění, úprava 
a  prodej použitých oděvů a  domá-
cích potřeb“ a „Poskytování sociál-
ních služeb“.

Bližší informace o  naší činnosti na-
leznete na www.diakoniebroumov.org

Těšíme se na další spolupráci.

Vítězslav Králík, ředitel



Telnický zpravodaj – únor 2011Aktuality • Reflexe14

oChrana PřeChodu Pro ChodCe

 letní dětsKÝ táBor u KroMěříŽe

 ohlédnutí za vÝsledKy KoMunálníCh voleB v telnICI

 vÝznaMná ŽIvotní juBIlea telnICKÝCh oBčanů

 oBeCní anKetní dotazníK

Obec Telnice hledá ochotné spolu-
pracovníky, kteří by chtěli asistovat při 
ochraně přechodu pro chodce u školy, 
příp. u školky.
•    Předpokládaná  pracovní  doba: 

od 7. do 8. hodiny každé ráno ve 
dnech školní výuky.

•    Předpokládaná  odměna:  50  Kč  na 
hodinu.

•    Typ  pracovního  poměru:  dohoda 
o provedení práce (brigáda).

•    Termín zahájení práce: v tuto chví-
li je v  jednání, nicméně zaškolení 
kandidátů proběhne v  březnu/
dubnu 2011.
Kandidáti budou zaškoleni Měst-

skou policií Židlochovice a vybaveni 
řádným vybavením tak, aby pak po-
máhali zajistit bezpečnost přechá-
zejících chodců v době ranní špičky. 
Ideální je tato práce pro telnické ob-
čany, kteří mají každé ráno dostatek 

času se této zodpovědné práci vě-
novat. Hledáme více vhodných kan-
didátů, a  to především proto, aby 
bylo možné je smysluplně střídat. 
Pro bližší informace se obracejte na 
obecní úřad v Telnici: 544 224 410, 
příp. obec@telnice.cz. V tuto chvíli se 
již přihlásil jeden zájemce, předpo-
kládáme, že ideální počet by byl tři 
pomocníci.

FK

Dovolte mi, abych vaše děti pozvala na 
letní tábor u  Kroměříže v  kouzelné kra-
jině Rusavy, kde mohou prožít skvělých 
8  dní v  přírodě. Tábor je určen dětem 
od 6  do 13 let. Program jsme připravili 
s  ohledem na věk dětí, jejich zdatnost 
a zájmy tak, aby každého malého účast-
níka/ci dostatečně zaujal, např. sportovní 
hry, vybíjená, kopaná, koupání, hry v pří-

rodě, večerní ohníčky, táborová olympiá-
da, diskotéka, výlety po okolí, stezka od-
vahy či noční hra. Mladší děti se mohou 
těšit na výtvarnou činnost, pohádkový 
les, karneval apod., to vše pod vedením 
vedoucích až s desetiletou praxí.

Pokud přemýšlíte, jaký program vašim 
dětem zajistit o  letních prázdninách, 
rádi vaše ratolesti přijmeme pod svá 

křídla a užijí si s námi plno krásných zá-
žitků v nádherné přírodě severozápadní 
části Hostýnských vrchů. Termín tábora: 
8. 7. – 16. 7. 2011, cena pobytu za jedno 
dítě: 3 300 Kč. Bližší informace podá, při-
hlášky přijímá a za organizátory se těší 
na vaši účast sl. Olga Netolická, U mlý- 
na 333, Telnice, tel.: 775 126 198, e-mail:  
olga.netolicka@telnice.cz.   Olga Netolická

Výsledky komunálních voleb 2010 
v  Telnici přinesly řadu změn v  perso-
nálním složení zastupitelstva. Obecní 
volby završily celkově náročný volební 
rok 2010 a výrazně se do jejich vnímání 
promítlo radikální přeskupení politické 
scény po jarních sněmovních volbách.

Před jakoukoli úvahou na téma voleb-
ního a  povolebního výsledku je dobré 
shrnout základní fakta jak k  principům 
komunálních voleb, tak k jejich výsledku. 

Obecní volby probíhají podle zákona č. 
491/2001 Sb. o volbách do zastupitelstev 
obcí. I přes pět dílčích novel volební zá-
kon podobně jako ve volbách sněmov-
ních je založen na stranickém principu, 
tzn. hlasy voliči primárně odevzdáva-
jí volební straně, a  nikoli jednotlivým 
kandidátům. Pro většinu voličů zvláště 
v menších obcích je tento princip poně-
kud matoucí a  řada občanů přistupuje 
k volební urně s představou, že každý je-

jich hlas je přičten kandidátovi, kterého 
označili na volebním lístku a  kandidáti 
s nejvyšším počtem odevzdaných hlasů 
zasednou v  zastupitelstvu obce. Tako-
vý názor však neodpovídá skutečnosti 
a jak uvidíme později, složení „ideálního“ 
zastupitelstva z  kandidátů s  nejvyšším 
získaným počtem hlasů se může výrazně 
lišit od skutečného zastupitelstva vznik-
lého přepočtením hlasů podle volební-
ho zákona.

V prosinci 2010 oslavili významné narozeniny 

paní Marie Dudková (Brněnská ul.) a pan Karel Vykouřil (ul. K Nádraží).
                Srdečně blahobřejeme!  Obec Telnice 

Vážení spoluobčané,
připravili jsme pro vás anketní do-

tazník, kterým bychom rádi získali váš 
názor na připravované záměry obce 
Telnice v  různých oblastech veřejného 
života. V  průběhu února 2011 s  naším 
pověřením navštěvuje všechny telnic-
ké domácnosti sl. Kateřina Rožnovská 
(viz foto) a  pomáhá vám s  vyplněním 
dotazníku. Účast v této anketě je samo-
zřejmě zcela dobrovolná, nicméně věří-

me, že vy užijete této možnosti ovlivnit 
budoucnost některých projektů v  naší 
obci. Vyjádřit se můžete jmenovitě, ane-
bo anonymně. Rozhodnutí je zcela na 
vás. Pokud budete chtít ještě cokoliv na-
víc vzkázat obecnímu úřadu, uvítáme to.  
Děkuji Vám předem za ochotu ke spolu-
práci. Pokud potřebujete bližší informa-
ce, prohlédněte si níže přílohy tohoto 
článku nebo případně volejte telefonní 
číslo: 544 224 410. František Kroutil

• 
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volba strany a volba osobností

V malých obcích do 2  000 obyvatel, 
mezi něž spadá i Telnice, se lidé zpravidla 
osobně znají, a  proto stranický způsob 
hlasování v  menších obcích není příliš 
vhodný. Hlasování pro určitou stranu 
v idealizované podobě znamená, že volič 
dává přednost programu před složením 
stranické kandidátky. Naproti tomu při 
hlasování o  konkrétních osobách, jako 
např. v  senátních volbách s  jedním ví-
tězem, volič spíše hlasuje pro konkrétní 
osobnost podle toho, jak je mu sympatic-
ká nebo nesympatická. Navíc komunální 
volební zákon podobně jako zákon o vol-
bách do sněmovny počítá s 5% blokační 
klauzulí pro sčítání hlasů. Obdobně jako 
při sněmovních volbách výsledné složení 
zastupitelstva vedle počtu hlasů odevzda-
ných pro úspěšné politické strany může 
výrazně ovlivnit počet hlasů odevzdaných 
stranám, které nedosáhly hranice 5 % 
(Orel Telnice a Strana za zkvalitnění života 
v  obci) a  jejichž hlasy se přerozdělí mezi 
úspěšnější konkurenty.

V současném volebním systému je pro 
každou volební stranu nejvýhodnější:

a) Obsadit všecha místa kandidátní lis-
tiny alespoň tolika osobami, kolik činí po-
čet členů zastupitelstva, tzn. 11 kandidáty 
v případě Telnice. Hlas odevzdaný zakříž-
kováním volební strany je hlasem pro 
všechny kandidáty. I pokud by volič udělil 
menší počet individálních hlasů osobám 
z  jiných kandidátek, tak zpravidla zbyde 
dost hlasů, aby se přičetly prvním třem až 
čtyřem volitelným kandidátům zakřížko-
vané volební strany. Plné obsazení všech 
telnických kandidátních listin 11 osobami 
ukazuje, že si tuto skutečnost všechny 
strany a hnutí dobře uvědomily.

b) Usilovat o  co nejvíce loajálních voli-
čů, kteří dají přednost zakřížkování voleb-
ní strany před výběrem dle jejich názoru 
optimálního zastupitelstva označováním 
kandidátů jako osob napříč několika kan-
didátkami. Hlas odevzdaný volební straně 
se přičítá všem jedenácti kandidátům.

Dosažené výsledky a  pořadí volebních 
stran podle úspěšnosti dávají těmto před-
pokladkům za pravdu přinejmenším pro 
situaci v Telnici (viz tabulka 1). 

Ze srovnání všech sloupců lze zcela zře-
telně rozeznat závislost mezi mírou stra-
nické loajality voličů vyjádřené počtem 
hlasů odevzdaných celé volební straně 
a mírou její úspěšnosti v celkovém počtu 
hlasů, v  procentuálním vyjádření i  v zís-
kaných mandátech v  zastupitelstvu. Jen 
v jednom případě nastala situace, že by vo-
lební strana s nižší mírou stranické loajality 
voličů díky populárním osobnostem s vyš-
ším počtem osobních hlasů předběhla 
volební stranu s vyšší mírou loajality (Orel 
Telnice a Strana za zkvalitnění život v obci). 
Bez dostatečného počtu oddaných voličů 
ochotných hlasovat pro stranický program 
i přes případné antipatie k některým kan-
didátům v současném volebním systému 
nelze uspět, přinejmenším ne v  telnic-
kých podmínkách. Ani dostatečně známé 
a populární osobnosti nejsou pro volební 
stranu samospasitelné, jak bude zřejmé 
ze srovnání skutečného složení zastupi-
telstva podle platného volebního zákona 
a hypotetického zastupitelstva složeného 
z nejpopulárnějších osobností obce.

Pro volební subjekty z  poznání těsné 
závislosti oddanosti voličů stranické-
mu programu (ať je tím míněno cokoli) 
a  úspěšnosti kandidátky ve volbách vy-
plývá jednoduchý závěr. Pro dosažení 
dobrého výsledku je nezbytné v průbě-
hu volebního období neztrácet kontakt 
s občany. Není třeba průběžně oslovovat 
všechny obyvatele obce, ale je nezbytná 
dlouhodobá práce v  posilování soudrž-
nosti, oddanosti a zaměření na společné 
obecní cíle strany či hnutí alespoň s tou 
skupinou občanů, u kterých lze předpo-
kládat, že jsou a budou potenciálními vo-
liči příslušného seskupení. Dosažené vý-
sledky jednoznačně ukazují, že práce na 
upevnění stranické programové loajality 
je odměněna volebním úspěchem. 

Jinou otázku představuje, jak populár-
ní osobnosti najdeme na kandidátních 
listinách jednotlivých stran. Pomineme-
-li skutečnost, že osobnost člověka nelze 
měřit pouze skrze její politickou angažo-
vanost a zaměříme-li se pouze na popula-
ritu jednotlivých kandidátů napříč všemi 
stranami, získáme překvapivé výsledky. 
V případě, že by volební zákon nebyl za-

ložen na stranickém hlasování a  dával 
přednost volbě osobností podle zásady, 
že v  obecním zastupitelstvu zasednou 
kandidátí s  nejvšším počtem volebních 
hlasů, získali bychom v Telnici zastupitel-
stvo v následujícím složení (viz tabulka 2):

Osm členů hypotetického zastupitel-
stva osobností se shoduje se skutečným 
zastupitelstvem zvoleným podle stranic-
kého hlasování. Především volební strany 
Za další rozvoj obce a KDU-ČSL vybrali na 
první místa kandidátních listin všeobec-
ně známé a  populární osobnosti Telnice 
schopné získat dostatek hlasů voličů. Ze 
srovnání skutečného a hypotetického za-
stupitelstva zřetelně vyčnívá  pozoruhod-
ný úspěch lidoveckých kandidátů, pokud 
by volba proběhla na principu hlasová-
ní pro osobnosti. V  takovém případě by 
KDU-ČSL dokonce získala nadpoloviční 
většinu v obecním zastupitelstvu, což by 
byl mimořádně úspěšný výsledek.

několik poznámek na závěr
Ze skutečných volebních výsledků i  z 

předpokládaných výsledků v případě vol-
by podle osobností si čtenář sám učiní 
jednoduchý závěr. Nejúspěšnějšími voleb-
ními stranami v Telnici ve volbách 2010 se 
staly KDU-ČSL a Za další rozvoj obce, které 
disponují jak dostatečně početnou a  loa-
jální skupinou voličů a  sympatizantů, tak 
i dostatečným počtem populárních kandi-
dátů. V případě lidovců lze s jistou nadsáz-
kou hovořit dokonce o přebytku osobnos-
tí schopných získat přízeň a  hlasy voličů. 
Nicméně jejich soustředění na jedné kan-
didátní listině jim s velkou pravděpodob-
ností neumožní využít plně svůj potenciál, 
protože ve stranické volbě podle platného 
volebního zákona do obcí je dosti neprav-
děpodobné, že by kterákoli volební strana 
mohla získat více jak čtyři mandáty, a  to 
i za velmi příznivých okolností. 

Stejně tak je vysoce nepravděpodob-
né, že by kterákoli volební strana získala 
nadpoloviční většinu, i  kdyby kandidátku 
obsadila samými populárními lidmi. Proto 
i  nadále volba starosty a  obsazení funkcí 
důležitých pro chod obce zůstane převáže-
ně v rukou zastupitelů v rámci povolebního 
koaličního vyjednávání.  Pavel Zapletal

tabulka 1

Pořadí Název Počet
hlasů

 % 
hlasů

Získané
mandáty

Hlasy
odevzdané

straně
1. KDU-ČSL 1792 21,88 3 135
2. Za další rozvoj obce 1758 21,46 3 123
3. Sportovci obce Telnice  969 11,83 1  75
4. ČSSD  916 11,18 1  72
5. TOP09  816  9,96 1  61
6. T.J.Sokol Telnice  687  8,38 1  38
7. Sbor dobrovolných hasičů  613  7,49 1  30
8. Orel Telnice  321  3,91 0  10
9. Strana za zkval. živ. v obci  317  3,87 0  19

tabulka 2
Pořadí na

kandidátce Volební strana Kandidát(ka) Počet 
hlasů

2 Za další rozvoj obce Bímová Leona, Mgr. 272
1 Za další rozvoj obce Ryšavý Jan 242
2 KDU-ČSL Kroutil František 211
1 KDU-ČSL Dudák Jiří, Ing. 207
3 Za další rozvoj obce Šťastná Marie, MUDr. 186
1 Sportovci obce Telnice Blaženka Vladimír 182
6 KDU-ČSL Dudák Metoděj, JUDr. 180
1 ČSSD Homola Miroslav, Ing. 180
3 KDU-ČSL Chovancová Pavla 176
4 KDU-ČSL Gabrhel Petr ,Mgr. 159
8 KDU-ČSL Kroutilová Hana Ing. 158
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Rozhovor s Jiřím Pavlusem
Jiří Pavlus (1965) je rodákem 

z  Brna. Vyučil se ve strojírenském 
učilišti v Kuřimi, v oboru však nezů-
stal a od roku 1992 působí u měst-
ské policie. V  současnosti pracuje 
pro obce Telnice, Sokolnice a Těša-
ny. Žije se ženou a  dvěma dětmi 
v Brně-Husovicích. 

■ Jak vzpomínáte na první léta u měst-
ské policie?

Byla to průkopnická doba. V porevo-
luční době vznikal nový policejní sbor, 
který nebyl zatížen minulostí. To mi 
bylo sympatické, a  proto jsem se při-
hlásil.

■ V čem vlastně spočívá práce městské 
policie v menší obci jako je Telnice?

 Práce strážníka se nijak zvlášť neliší 
podle toho, jde-li o menší obec, ane-
bo město. Odlišnost je jen ve způsobu 
práce. Na rozdíl od větších měst, kde 
se na odhalování přestupků podílí 
více organizačních složek, zde veške-
rou agendu s přestupky musí strážník 
zpracovat sám. Naše práce se odvíjí od 
úkolů, které nám stanovují zákony, ale 
přihlížíme i k tomu, že jednotlivé obce 
mají své priority. Například tady v Tel-
nici je to bezpečnost v dopravě.

■ Většina občanů si Vás určitě všimla 
u  silničního přechodu před školou. Ja-
kou další činnost vyvíjíte u nás v Telnici 
nejčastěji?

Většinou je to kontrola živnosten-
ských listů a  zaplacených poplatků 
u prodejců, kontrola záborů veřejných 
prostranství, měření rychlosti vozidel 
a  podobně. Řešíme také zatoulané 
psy. V současné době na žádost České 
pošty kontrolujeme, zda mají lidé na 
domech uvedeno číslo popisné, jak 
stanovuje zákon o obcích, a na žádost 
starosty se zaměřujeme na čistotu 

veřejného prostranství v  souvislosti 
s venčením psů.

■ S jakými institucemi spolupracujete?

Kromě obecních úřadů spolupra-
cujeme pochopitelně s  Policií České 
republiky, s  cizineckou policií, dále 
pak třeba s  živnostenským úřadem 
a podobně, i když strážník je povinen 
poskytnout pomoc v  rozsahu svých 
oprávnění a povinností podle zákona 
každému, kdo o ni požádá. Spoluprá-
ce s  uvedenými institucemi se týká 
většinou výměny informací, popří-
padě jde o  součinnost. V  Telnici pak 
třeba spolupracujeme se školou při 
preventivních akcích, které se týkají 
bezpečnosti dětí, anebo s  pořadateli 
kulturních akcí. 

■ Jak Vaši činnost vnímají občané z Va-
šeho rajónu?

Musím říct, že celkem pozitivně. 
Ve všech třech obcích máme s  lidmi 
dobré vztahy. Jako strážníci městské 
policie sice představujeme „represivní 
složku“, ale obvykle se snažíme řešit 
odhalené přestupky domluvou, opa-
kované však již pokutujeme. Návrho-
vé přestupky předáváme správnímu 
orgánu, v  němž je opět prostor pro 
dohodu mezi občanem a  správním 
orgánem. Výjimku tvoří přestupky za-
řazené do bodového systému, včetně 
měření rychlosti, kdy musíme poslou-
chat literu zákona a dodržovat stano-
venou výši pokuty a body.

 v telnICI je PrIorotou BezPečnost v doPravě

■ Jak jste se dostal k Vašemu povolání? 
Chtěl jste být, tak jako spousta kluků, 
policistou už odmalička? 

Určitě jsem se nelišil od ostatních 
kluků. Chtěl jsem být třeba řidičem 
tramvaje, vojákem, policistou nebo 
pilotem. Vlastně mě vždycky láka-
ly uniformy. Po základní škole jsem 
chtěl jít na vojenskou školu, ale rodi-
če byli proti, že už je prý v naší rodi-
ně důstojníků dost. A tak jsem šel do 
učení.

■ K  uniformě jste se ale nakonec přeci 
jen dostal...

To ano. K  městské policii jsem se 
dostal v  roce 1992, když v  Brně vzni-
kala na základě nového zákona z roku 
1991. Zde jsem získal cenné zkušenos-
ti, které jsem později uplatnil při vzni-
ku městské policie v  Modřicích a  po-
sléze v  Židlochovicích, kde působím 
doposud. Momentálně ovšem pracuji 
na základě veřejnoprávní smlouvy pro 
obce Telnice, Sokolnice a Těšany.
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■ Myslíte si, že jsou kompetence měst-
ské policie dostačující?

Myslím, že ano. Naše činnost vy-
chází především ze zákona o  obecní 
policii a  my se cítíme být nástrojem 
obce pro výkon obecní samosprávy. 
Pro takto chápanou činnost městské 
policie jsou její kompetence dostaču-
jící, i když v určitých oblastech bych se 
změnami souhlasil.

■ Jaké změny by podle Vás byly uži-
tečné?

No našim pánům zákonodárcům se 
opravdu někdy zadaří: myslím třeba 
na označování úseku měření rychlosti 
dopravními značkami nebo na oblíbe-
nou výmluvu na osobu blízkou. Každý 
z nás si jistě vzpomene na různé „po-
vedené“ zákony z vlastní zkušenosti.

■ Čemu se věnujete, když zrovna nejste 
ve službě?

Práce strážníka městské policie je 
časově náročná a  jsem rád, že moje 
rodina má pro mou práci pochopení. 
Zvláště moje žena je v  tomto ohledu 
velmi tolerantní. Najde se však i něja-
ký ten volný čas a pokud ho netrávím 
pohromadě s  rodinou, tak se věnuji 
modelářství. Odmalička se zabývám 
stavbou maket válečných lodí a spolu 
se synem nás baví plastikové modely 
letadel. Společně si užíváme pouštění 
lodních modelů při různých modelář-
ských akcích, například na sokolnic-
kém Balatonu nebo na splaviskách 
poblíž dálnice u Olympie.

■ Děkuji za rozhovor a  přeji Vám dob-
rou spolupráci s občany.

Rozhovor připravil Jan Vybíral,  
foto Veronika Klesalová

Městská policie je orgánem obce, který plní úkoly při zabezpečování 
místních záležitostí veřejného pořádku a plní také další úkoly podle zá-
kona č. 553/1991 sb. o obecní policii.

hlavní úkoly Městské policie:
•    přispívá k ochraně a bezpečnosti osob a majetku,
•    dohlíží na dodržování pravidel občanského soužití,
•    dohlíží na dodržování obecně závazných vyhlášek a nařízení obce,
•    podílí se na dohledu na bezpečnost a plynulost provozu na pozemních 

komunikacích,
•    podílí se na dodržování právních předpisů o ochraně veřejného pořádku 

a v rozsahu svých povinností a oprávnění činí opatření k jeho obnovení,
•    podílí se na prevenci kriminality v obci,
•    provádí  dohled  nad  dodržováním  čistoty  na  veřejných  prostranstvích 

v obci,
•    odhaluje přestupky a  jiné správní delikty,  jejichž projednávání  je v pů-

sobnosti obce,
•    poskytuje za účelem zpracování statistických údajů Ministerstvu vnitra 

na požádání údaje o obecní policii.
Strážníci městské policie Židlochovice jsou navíc také odborně vyškoleni 

a vycvičeni k odchytu zatoulaných zvířat.

Ve středu 2. února proběhl v  zá-
kladní škole zápis dětí do 1. třídy. 
Zúčastnilo se ho 16 dětí. Rodiče dvou 
dětí požádali o odklad školní docház-
ky, ostatní děti byly přijaty. Během 
zápisu si děti mohly vyzkoušet, co je 
ve škole čeká, pomocí jednoduchých 
úkolů, povídání si s  paní učitelkou 
i  využití interaktivní tabule. Doufá-
me, že se nastávajícím prvňáčkům 
poprvé ve škole líbilo a odnesli si hez-
ké zážitky. Další setkání ve škole je 

čeká už během dubna a května, kdy 
budou moci navštěvovat přípravný 
kurz Těšíme se do školy. Tam si vy-
zkouší opravdové úkoly pro budoucí 
prvňáčky, seznámí se s  prostředím 
své budoucí třídy i  paní učitelkou. 
Trošku nás mrzí, že se někteří rodiče 
rozhodli zapsat své děti do jiné ško-
ly, ale na to mají samozřejmě právo 
a  je to čistě jejich rozhodnutí. My se 
snažíme připravit pro děti příjemné, 
pohodové prostředí, ve kterém se 

snad cítí dobře, a vytvořit co možná 
nejlepší podmínky pro kvalitní a  pl-
nohodnotné vzdělání. Jsme kdykoli 
připraveni mluvit s rodiči dětí o jejich 
potřebách týkajících se provozu ško-
ly – spolupráce s  mateřskou školou, 
provoz školní družiny, školní jídelny 
a další – a snažit se vyjít jim maximál-
ně vstříc a  nacházet vhodná řešení, 
pokud nám to dovolí podmínky, ve 
kterých se naše škola nachází. 

Leona Bímová, ředitelka školy

 záPIs do První třídy
• 



 telnIčtí ŠKoláCI BruslIlI u olyMPIe

 nové Internetové stránKy ŠKoly 
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První novoroční akcí telnické školy 
byla škola v přírodě, které se zúčastnili 
žáci 1. a  2. třídy. V  krásném, zasněže-
ném okolí penzionu Kukla na Česko-
moravské vysočině si naši školáci uží-
vali týden plný nových zážitků a zim-
ních radovánek. Počasí nám přálo, 
a tak jsme mohli směle vyrazit na ko-
pec v  bezprostřední blízkosti penzio-
nu na bobech, pekáčích i na běžkách.

Většina dětí měla lyže poprvé na 
nohou, a tak první krůčky chtěly i do-

statek odvahy. Zvládly je všichni na 
výbornou, určitě i  zásluhou paní uči-
telky Magdy Dudákové, která je in-
struktorkou lyžování. Takže v  dalších 
dnech s nadšením střídali školáci růz-
ná stanoviště i zimní výbavu. Alespoň 
pohledem se mohli účastnit akce i ro-
diče, protože na webových stránkách 
školy měly každý den připraveno malé 
zpravodajství včetně fotek z  různých 
činností. Škoda jen, že počasí nevydr-
želo až do úplného konce a nemohly 

proběhnout opravdové běžecké a bo-
bové závody. Snad někdy příště. I  tak 
byla během týdne rozdána řada diplo-
mů a  odměn nejen sladkých, kterých 
nám rodiče přinesli spoustu. Všem za 
ně děkujeme.   Doufáme, že se dětem 
,,školanda“ líbila a budou se těšit na tu 
příští v roce 2012.

Další fotografie naleznete na strán-
kách školy www.zstelnice.cz v  sekci 
Fotogalerie

LB

Zima nám letos nepřeje, a  tak jsme 
se rozhodli využít nabídku ZŠ Měnín, 
která měla dohodnutý termín brusle-
ní u brněnské Olympie, a vyrazili jsme 

ve středu 19. ledna na hodinové rado-
vánky. Všichni zúčastnění školáci byli 
již zdatní bruslaři, takže si užívali i přes 
horší počasí. Všichni jsme strávili pří-

jemnou část dopoledne a doufáme, že 
se zima umoudří a budeme si to moci 
ještě zopakovat i u nás na rybníku.

LB

 ŠKola v Přírodě KuKlíK 2011

Ve spolupráci s  obcí připravuje-
me nové internetové stránky školy. 
Už nyní se na ně můžete podívat na 
adrese www.zstelnice.cz. Během 
měsíce února probíhala jejich po-
stupná úprava, doplňování a  roz-
šiřování tak, aby přinášely všem 
co nejvíce informací. Pokud bude-
te mít nějaké připomínky, náměty 
nebo nápady, co bychom mohli na 
stránkách přinášet dětem, rodičům 
a všem, které naše škola zajímá, mů-
žete nám to sdělit prostřednictvím 
vzkazů, komentářů nebo e-mailem. 
Od března už by měly fungovat 
v  plném rozsahu a  doufáme, že na 
nich najdete vždy to, co vás bude  
zajímat. 

 LB



 oBeCní KnIhovna v roCe 2010

 ŠKolní Ples
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Nejprve bych vás ráda seznámila 
se statistikou za loňský rok (2010): 
Knihovna měla celkem 131 registrova-
ných čtenářů, z  toho 29 dětí. Celkem 
naši knihovnu navštívilo během roku 
914 osob, které si půjčily 4  234 knih. 
Loni jsme získali buď koupí, nebo da-
rem 150 knih; celkový fond knihovny 
nyní čítá 6  578 svazků. Nejstarší, ale 
velmi pilná čtenářka má již 87 roků, 
ten úplně nejmenší, který si už ale za 
asistence maminky nebo babičky umí 
vybrat knížku, je dvouletý. Ženy mezi 
čtenáři mají většinu.

V knihově máme krásnou i naučnou 
literaturu, jak pro děti, tak i pro dospě-
lé. Na rozdíl od předchozích let, kdy se 
nejvíce vypůjčovaly typické „slaďáky“, 
jsou nyní nejvyhledávanější romány 
z  dnešní doby, českých autorů, po-
kud možno s  trochou humoru. Mezi 
nejčtenějšími autorkami jsou brněn-
ská Simona Monyová a Slovenka Táňa 
Vasilková-Kelleová, následovány na 
další příčce pomyslného TOP žebříčku 
Magdou Váňovou. Dále následují D. 
Preston a  L. Child, Nora Robertsová, 
James Rollins, Clive Cussler, Ludmi-
la Vaňková, Vladimír Vondpuška, Jan 
Bauer, Agatha Christie apod. Značný 
úspěch mají knížky mladých českých 

autorek, jako je například Alena Ja-
koubková nebo H. M. Körnerová, které 
zatím nevydaly mnoho titulů, ale na 
ty, které naše knihovna vlastní, existu-
je dokonce pořadník.

Mezi dětmi už několik let vítězí bez-
konkurenčně „Krteček“ pana Millera, 
ti úplně nejmenší rádi půjčují knížky 
s  básničkami a  říkankami, jako např. 
„Hopsa hejsa do Brandejsa“, „Kočka 
leze dírou“ apod. U  těch větších jsou 
to příběhy o  poníkovi od autorky A. 
Bachnerové a u těch „nejstarších“ dětí 
pak knížky „Stopy hrůzy“, dívčí ro-
mánky především od Lenky Lanczové 
nebo Martiny Dědkové a cyklus Stmí-
vání nebo Vampírská akademie.

Z nových zajímavých titulů v knihov-
ně, kromě už výše zmíněných autorů, 
bych uvedla např. pro děti říkankovou 
knížku „Šel zaječek brázdou“, „Krko-
nošské pohádky“, „O víle Vodánce“ 
nebo několik knih pověstí a Strašidel-
ných historií.

Dospělé bych chtěla upozornit na 
pět titulů naučné literatury, týkající se 
Slavkovské bitvy a  císaře Napoleona, 
velmi pěkně výtvarně zpracovaných, 
které jsme nově získali od obecního 
úřadu Telnice. Naučná literatura se 
v  naší knihovně moc nepůjčuje a  je 

to škoda, loni se zakoupilo několik 
výpravných knížek, např. o výživě ko-
jenců a  batolat, o  wellnes a  zdravém 
životním stylu, pěstování pokojových 
rostlin a také dvě pěkné kuchařky.

Žádné velké kuriozity sice v  naší 
knihovně nenajdete, ale z počtu 6 578 
knih si vybere snad každý. Nejstarší 
knihy máme už z 50. – 60. let 20. stole-
tí, jsou to především klasické detektiv-
ky; obecně převládají knihy z posled-
ních asi 30 let. Snažíme se nakoupit 
i povinnou četbu, což je ale dost těžké, 
protože tituly, které děti a  především 
středoškoláci mají číst, nevyšly někdy 
už léta, ale i tak si vždycky mohou vy-
brat jiný titul.

Knížky se dají také zarezervovat, po-
kud někdo chce konkrétní titul, stačí 
říct, bude zapsán do pořadníku. Mimo 
výpůjční dobu se mohou čtenáři na 
nabídku knih zeptat i  telefonicky na 
telefonním čísle 773  279  085. V  bu-
doucnosti se vytvoří i počítačová verze 
katalogu a bude možné si knihy rezer-
vovat i z domova; o tom bude čtenáře 
informovat Telnický zpravodaj. V sou-
časné době se knihovna přestěhovala 
do prostor hasičky na obecním úřadě, 
všichni jste srdečně zváni k návštěvě.

Lenka Smetanová, obecní knihovnice

V sobotu 22. ledna 2011 se usku-
tečnil v  prostorách orlovny v  Telnici 
již tradiční školní ples. Letos v  rytmu 
POP – COUNTRY, k  tanci a  poslechu 
hrála kapela 4 PSI, kterou mnozí znali 
již z letního Country večera. Plesu se 
zúčastnila stovka návštěvníků a  ne-

chyběli ani naši studenti. Děvčata se 
představila svým vystoupením hned 
na začátku a  ostatní děti jim určitě 
držely palce, protože předtančení se 
podařilo na jedničku. Kdo se chtěl ba-
vit, měl k tomu příležitost po celý ve-
čer a mnohým se ani nechtělo domů. 

Děkujeme všem, kdo přispěli do naší 
tomboly svými dary, těm, kdo vyhrá-
li, blahopřejeme a  ostatním přejeme, 
aby měli šťastnou ruku na dalších ak-
cích, které nás během plesové sezóny 
čekají.

LB

• 

 Plány telnICKého sluníčKa
Milé maminky, babičky, dětičky 

a další příznivci Sluníčka,
děkujeme Vám za účast na našich 

akcích v loňském roce. Ani v tom letoš-
ním nechceme „sedět v koutě“. Kromě 
úterních setkání pro vás v  následují-
cích třech měsících připravujeme maš-
karní karneval společně s MŠ, besedu 
a maminkovské velikonoční tvoření.

Besedou 11. 3. chceme zahájit cyk-
lus setkávání  se známými osobnost-
mi, které mají co říci. Tentokrát jsme 
do pomyslného (nebo snad i skuteč-

ného a pohodlného) Křesla pro hos-
ta pozvali Mgr. Jana Špilara, majitele 
kadeřnického studia STŘIHORUKÝ 
EDWARD v  Brně. Je Ambasadorem 
L‘ORÉAL PROFESSIONNEL a  členem 
HAUTE COIFFURE FRANCAISE v  ČR. 
Byla mu udělena zlatá medaile se 
safírem za vytrvalé přenášení odbor-
ných znalostí z Francie do České Re-
publiky.

Jan Špilar líčil na Oskary ověnčeném 
filmu AMADEUS Miloše Formana. Če-
sal a líčil několik ročníků soutěží MISS 

ČR. Vystupuje v  kadeřnických show 
po celé republice a publikuje v mezi-
národních časopisech. Vede odborné 
semináře střihů, zasedá v porotách.
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 vánoční Posezení se senIory

 vánoční PohádKa

V neděli 19. prosince se ve 14 hodin 
sešlo 71 seniorů naší obce (nad 70 let), 
aby společně načerpali atmosféru blí-
žících se vánočních svátků. Úvodem je 
přivítala členka sociální komise paní  
Ing. Iva Donovalová a  představila pří-
tomné členy nového zastupitelstva 
obce: starostu obce Františka Kroutila, 
místostarostu Ing. Jiřího Dudáka, před-
sedu sociální komise JUDr. Metoděje 
Dudáka, předsedkyni kulturní komise 
Mgr. Leonu Bímovou a člena zastupitel-
stva Ing. Josefa Hrazdíru. Slova se ujal 
starosta obce a  kromě přání klidných 
vánočních svátků také všem seniorům 
poděkoval za jejich celoživotní práci pro 
obec. Poté se ve svých představeních 
střídal ženský sbor pod vedením paní 
Marie Kuklové a děti ZŠ Telnice pod ve-
dením ředitelky školy Mgr. Leony Bímo-
vé a paní učitelky Mgr. Simony Hemalo-
vé. Po společném zpěvu koledy Narodil 
se Kristus Pán a připraveném pohoštění 
se již rozjely družné sousedské debaty, 
při kterých se starosta obce snažil osob-

Dopoledne 20. prosince se sešly 
starší sluníčkové děti, aby se divadel-
ním představením souboru Divadélko 
rolničky rozloučily se starým kalendář-
ním rokem. Na pohádku se těšili i žáčci 
mateřské školy – Medvídci a Myšičky. 
Všech 36 dětí se výborně bavilo a smá-
lo při maňáskovém vyprávění o  tom, 
jak zvířátka prožívají předvánoční 
čas. Na jevišti se postupně objevova-
la pisklavá, nepořádná myška, spáč 
ježek, proradný vlk, krákoravá vrána 
a  samozřejmě hlavní hrdina – kama-
rádský krteček. Zvířátkům naděloval 
Mikuláš a  v  samém závěru i  Ježíšek 
pod rozzářený stromeček. Děti zvířát-
kům nemusely závidět, i  na ně něja-
ké dárky zbyly. Každé si po skončení 
představení rozbalilo balíček s  oma-
lovánkou a plastovým zvířátkem. Náš 
dík patří obecnímu zastupitelstvu za 
přidělení dotace, která pomohla po-
krýt finanční náklady této akce.
Mgr. Marie Gabrhelová, Telnické sluníčko

Pokud se chcete z oblasti líčení, ka-
deřnictví, podnikání, ale i rodinného 
života něco zajímavého dozvědět od 
tohoto nevšedního hosta, přijďte ve 
20 h. do malého sálu Orlovny. Spo-
lečně pobesedujeme a  oddechově 

strávíme začátek víkendu. Setkání 
není určeno jen „sluníčkovým“ ma-
minkám, ale i  všem těm, kteří mají 
zájem.

Přejeme všem spoluobčanům pří-
jemně a  smysluplně prožitý nový rok 

2011. Doufáme, že vás i  letos naše 
aktivity zaujmou a  podpoříte je svou 
účastí.

Za Telnické sluníčko  
Marie Gabrhelová  

a Pavla Chovancová

ně se všemi přítomnými seniory sezná-
mit. Při tom členky sociální komise Ing. 
Iva Donovalová a Pavla Chovancová sbí-
raly mezi účastníky náměty na budoucí 
aktivity, z nichž by sociální komise a vů-
bec celé zastupitelstvo chtělo v příštím 

roce vycházet při sestavování progra-
mu péče o seniory. současná tvář naší 
obce je velkým dílem i našich starších 
spoluobčanů a  obec telnice si tohoto 
jejich přínosu velmi váží. Na příští milé 
setkání se těší  František Kroutil
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 vánoční hry
 Letošní vánoční hry vyšly na svá-

tek svaté Lucie (13. prosince). Děti se 
utkali v deseti vánočních disciplínách 
poté, co byly rozděleny do 7 družstev: 
Čudliny, Jokeři, Tenesse, Čtyřka, Borci, 
Smajlíci 1  a Smajlíci 2. Nemohlo chy-
bět tradiční koulení na kuželně, chytá-
ní kapříků, synchronizované lyžování, 
pečení cukroví nebo pokus o Sváteční 
ticho, kde bylo úkolem družstva po-
skládat se podle velikosti, ale bez po-
užití slov, zvuků nebo dotyků. Největší 
problémy byly u  stanoviště Vánoční 
řetěz, kde bylo úkolem provlékat lžič-
ku na provázku pod oblečením členů 
celého družstva. Komplikace nastaly 
u  punčocháčků, a  tak museli být tito 
soutěžící zařazeni na konec řetězu. Po 
dvouhodinovém klání vyhrálo druž-
stvo Borci, na druhém místě skončili 

 vánoční dar FarnostI Pro PostIŽené dětI

Ve středu 12. ledna 2011 předaly zá-
stupkyně telnické farnosti Pavla Cho-
vancová a  Mgr. Marie Gabrhelová do 
rukou ředitelky Domova pro postižené 
děti Mgr. Ludmily Pšenákové tři krabi-
ce s  vánočními dary, které sbírali far-
níci v telnickém kostele a v sokolnické 
kapli v průběhu vánoční doby, od so-
kolnických pak ještě navíc obálku s fi-
nanční hotovostí ve výši 2 500 korun. 
Dodatečně budou LILE předány také 
sladkosti které si malí koledníci vyko-
ledovali (a nerozebrali) při Tříkrálové 
sbríce. Paní ředitelka všem štědrým 
dárcům srdečně děkuje a  těší se na 
případnou další spolupráci.  FK

lIla – doMov Pro PostIŽené dětI, otnICe
 LILA je nestátní zdravotnické zařízení, jehož zřizovatelem 
je Jihomoravský kraj. Domov pečuje v  nepřetržitém 
provozu o  35 dětí s  tělesným, duševním, smyslovým 
nebo sociálním postižením, ve věku od 1 do 10 let, které 
z  různých důvodů nemohou mít v  péči jejich rodiče. 
Nejčastější diagnóza je M.Down (Downův syndrom), 
DMO (dětská mozková obrna), vrozené vývojové vady 
a  psychomotorické retardace. O  děti pečuje 12 sester, 
3 ošetřovatelky, 3 fyzioterapeuti, 6 speciálních pedagogů 

včetně logopeda. Děti jsou rozděleny do třech skupin 
podle svých schopností a  míry postižení. Rozděleni 
jsou i pracovníci, takže každá skupinka dětí má své čtyři 
sestry, ošetřovatelku a  fyzioterapeuta. Každá skupina 
má svoji hernu, kuchyňku, sanitární zařízení a  ložničky. 
Další informace o Domově pro postižené děti naleznete 
na adrese:  www.lila.cz. Podnikatelé a  firmy mohou 
domov podpořit např. účastí v projektu Sbírej toner, více 
informací naleznete na adrese: www.sbirej-toner.cz.

Smajlíci 2  a na třetím Čudliny. Další 
pořadí: Smajlíci 1, Jokeři, Čtyřka, Te-
nesse. Děkujeme všem, kteří přispěli 

ke zdárnému průběhu her a těšíme se 
na další setkání.

Eva Hrazdírová, Orel jednota Telnice
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 tříKrálová sBírKa v telnICI – 8. ledna 2011
Sobotní probuzení doprovázelo ml-

havé počasí, dalo se tedy očekávat, 
že se nám v Telnici nebude procházet 
mráz po zádech i  všech končetinách, 
jako tomu bylo v  loňském roce. Na-
opak, z počátku vcelku vlídné teplejší 
počasí vystřídalo mrholení a brzy i so-
lidní deštík, který ke konci krásně za-
léval naše koledníky – napočítal jsem 
jich letos 28,  od úplně mrňavých (na 
4 kolech) až po tradiční matadory.

Musím uznat, že štědrost je v Telni-
ci rok od roku větší a výší letošní sbír-

ky jsme se na chlup přiblížili soused-
ním Sokolnicím, kde sbírka vynesla 
jen o 2 719 korun více než v Telnici (v 
Telnici se vybralo 42 277 korun). A to 
jsme se do několika bytů či domů ne-
dozvonili či nedoklepali. Přesto nás 
často kromě finančního daru čekalo 
milé uvítání, fantastické občerstve-
ní,  zahřátí v  podobě různých ohřá-
tých či studených (ale energetických) 
nápojů apod. Cesta Telnicí je vždy 
pro každého koledníka zážitkem a ne 
jinak tomu bylo i letos.

Jménem obce Telnice děkuji všem 
ochotným pořadatelům (z Orla jed-
noty Telnice) i všem obětavým koled-
níkům z  řad dětí, mládeže  i dospě-
lých. Věřím, že se i v příštím roce opět 
všichni sejdeme u  zpěvu tradiční 
tříkrálové koledy. Odhadem lze tedy 
konstatovat, že průměrně věnovala 
telnická domácnost na letošní sbír-
ku zhruba 100 korun. Díky všem za 
štědrost.

František Kroutil,  
letošní nejmohutnější Baltazar

 sIlvestr na orlovně
Pokaždé na sklonku roku se po-

slední den ve starém roce musí po-
řádně oslavit, a přivítat tak rok nový. 
Telnické děti ho slaví na orlovně na 
tradičním Silvestrovském odpoledni. 
Užijí si zde mnoho zábavy při legrací 
nabitém odpoledni s  určitým téma-
tem. Loni to byla Silvestrovská ško-
la s  panem ředitelem a  učitelským 
sborem. V  letošním roce děti hlídal  
děda. 

Děti přišly oblečeny v  pyžamech, 
připraveny jít spát. To však neudě-
lal ani jeden účastník. Ba naopak. 
Děti plné sil si odpoledne pořádně 
užily se svými kamarády a  dědeč-
kovi mnohokrát ztížily hlídání. Ne-

chyběly hry ani pohádka na dobrou 
noc, kterou vyprávěl dědeček. Večer 
vyvrcholil silvestrovským přípitkem 
a ohňostrojem, na který se přišlo po-
dívat i  mnoho našich spoluobčanů. 
Nakonec všechno dobře dopadlo 
a děda vrátil děti rodičům zdravé, ale 
ospalé, což jim usnadnilo pozdější 
uspávání. Závěrem chci poděkovat 
všem organizátorům silvestra, kteří 
si udělali čas a věnovali přípravě ně-
kolik dnů ze svého vánočního vol-
na. Další rok jsme všichni úspěšně 
zvládli, a tak nezbývá nic jiného, než 
popřát vše nejlepší v  novém roce  
2011.

Jakub Demek – děda, co hlídal



 Telnický zpravodaj – únor  2011 společnost a kultura 23

 čInnost hasIčů v roCe 2010
výroční zpráva o činnosti  
sboru dobrovolných hasičů telnice 
za rok 2010

Počátkem ro -
ku 2010 probí-
haly přípravy 
na ostatky, kte-
ré se uskuteč-
nily 13. února 
2010 průvo-
dem masek po 

obci Telnice za doprovodu malé kape-
ly Donava a povozu s koňmi pana Vla-
cha. V  jarních měsících byl proveden 
sběr železného šrotu po obci. 

V průběhu roku 2010 jsme vyjížděli 
ke třem požárům. V dubnu hořel kon-
tejner v  ulici Na Drahách za firmou 
Carbe. Hned za měsíc se požár opa-
koval. Další požár jsme zaznamenali 
na sýpce na nádraží v Újezdě, ale ten 
nebyl naštěstí většího rozsahu. Chtěli 
bychom tímto poděkovat všem čle-
nům, kteří k  požárům vyjížděli, ne-
boť se vždy jednalo o výjezd do pěti 
minut od vyhlášení poplachu, což je 
velmi slušný výkon. To ale bylo bo-
hužel naposled. Naše zásahová jed-
notka byla s platností od 1. září 2010 
zrušena. Podle zákona totiž nejsme 

schopni zajistit výjezd naší jednotky 
během dopoledne, protože všichni 
pracujeme v  zaměstnání mimo naši 
obec. Tuto službu po nás převzala 
jednotka ze Sokolnic. Někteří naši 
členové se k této zásahové jednotce 
připojili, a  mohou tak jezdit k  zása-
hům v Telnici i k ostatním výjezdům 
se sokolnickou jednotkou. Po tomto 
rozhodnutí se bývalý starosta do-
mníval, že tím končí celý Sbor dob-
rovolných hasičů v Telnici a chtěl nás 
rozpustit. To se ale díky některým čle-
nům tehdejšího zastupitelstva obce 
nepodařilo a náš sbor funguje dále. 

Během roku 2010 byl také do na-
šich řad přijat nový člen, Lukáš Vyma-
zal. Zakoupili jsme výzbrojní materiál: 
nástavec na hydrant s  kulovým uzá-
věrem, hadici, trhací hák a  vysílačku 
pro komunikaci se sokolnickou jed-
notkou. Na počátku července jsme 
pořádali zájezd do Templářských 
sklepů v Čejkovicích. Akce měla velký 
úspěch, a tak věříme, že se něco po-
dobného podaří i  letos. Na pozdim 
roku 2010 probíhaly volby do obec-
ního zastupitelstva, kde dnes máme 
svého vlastního zástupce, i když pří-
mo není členem našeho sboru. Ke 

konci roku 2010 jsme byli informová-
ni o tom, že z důvodu výpovědi obec-
ní knihovny z  domu pana L. Šustra, 
bude nejspíš nutné uvolnit součas-
nou garář našeho hasičského auta 
pro nové umístění knihovny. To se 
bohužel na přelomu roku 2010/2011 
potvrdilo. V tuto chvíli nám tedy zů-
stala k dispozici pouze malá klubov-
na v  místnosti bývalého kadeřnictví 
v  budově obecního úřadu Telnice. 
Všem členům a  příznivcům děkuje-
me za podporu.

Za SDH Telnice 
Eva Vymazalová

Své výroční zprávy dodaly také 
další organizace: TJ Sokol Telnice, 
Orel jednota Telnice a  Telnické 
sluníčko. Tyto zprávy jsou uve-
řejněny na webových stránkách 
obce www.telnice.cz. Vzhledem 
k  tomu, že obsahují ve většině 
případů popis aktivit, které již 
v  časopise byly prezentovány 
a  jsou velmi rozsáhlé, rozhodli 
jsme se otisknout pouze výroč-
ní zprávu SDH a  odkázat Vás na 
obecní internetové stránky.

 orelsKÝ Ples
Letošní předpověď počasí byla příz-

nivější než v době konání našeho ple-
su před rokem, kdy byla kalamita, a tak 
všichni, kteří mířili 28. ledna na orlov-
nu, mohli v pořádku dorazit a pobavit 
se na letošním Orelském plese. Tra-
dičně nám krásně hrála kapela Karla 
Pešla, tradičně předvedli ukázky stan-
dardních a  latinsko-amerických tanců 
naši tanečníci z TK Orel Telnice, tradič-
ně jsme si mohli pochutnat mimo jiné 
i na míchaných nápojích z  restaurace, 
tradičně bohatá byla i  tombola a  tra-
dičně napínavé její půlnoční slosování. 
Netradiční byli naši mladí moderátoři 
Anna a Jakub, kteří nás celým plesem 
provázeli. Tradičně panovala po celý 
ples výborná uvolněná nálada, která 
trvala až do konce, kdy prostory orlov-
ny opustili i  tradiční zavírači. Zkrátka 
byl to další pohodový ples a  věřím, 
že se zase za rok tak dobře pobavíme 
a  budeme společně pokračovat v  tra-
dici krásných orelských plesů.

Jiří Hrazdíra, Orel jednota Telnice
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 hodnoCení MInIŽáKů
V sobotu 11. prosince proběhlo v klu-

bovně sokolovny hodnocení minižáků 
házené za podzimní sezónu 2010. Po-
slední roky je tradicí, že se toto hodno-
cení pojme ve formě vánoční besídky 
s  nadělováním dárků, spoustou jídla, 
pití a dobré nálady. Jsme rádi, že přišlo 
bezmála třicet dětí, většinou i s rodiči. 
Za účasti starosty obce Telnice Františ-
ka Kroutila, ředitelky školy Mgr. Leony 
Bímové a  místopředsedy házené Ing. 
Miroslava Knola jsme zhodnotili pod-
zimní sezónu, odehrané turnaje, zápa-
sy, soustředění i  to, co nás čeká a  jak 
budeme pokračovat dál. Příjemným 
překvapením byl i příchod čerta, kte-
rý už týden od Mikuláše marně hledal 

cestu zpět do pekla, a tak nakonec za-
bloudil i na sokolovnu. A světe div se, 
tento čert rozdával i dárky. My trenéři 

doufáme, že jak děti, tak i rodiče strá-
vili příjemné odpoledne.

Jaromír Popela, trenér minižáků

 jaKá je házenKářsKá zIMa? odPočIneK? anI náhodou…

 telnIčtí starŠí ŽáCI PostouPIlI MezI 16 nejlePŠíCh tÝMů v čr

Ještě před Vánocemi byla dvěma pro-
sincovými koly dohrána podzimní část 
druhé ligy mužů a  telničtí házenkáři 
z nich vytěžili dva body za vítězství s Ju-
liánovem. S těmi předchozími čtyřmi je 
to řadí na 11. místo tabulky. Starší žáci 
zakončili rok 2010 úspěchem na tur-
naji ve Strakonicích, kde našli jediného 
přemožitele a přivezli pohár za 2. mís-
to. Vyvrcholením roku pro ně však o 14 
dnů později bylo první kolo celostátní 
Žákovské ligy, odkud dokázali postou-
pit mezi 20 nejlepších v ČR. Mladší žáci 
měli na závěr prosince naplánovaný 
Vánoční turnaj na Dukle Praha, kde ve 
velmi silné konkurenci obsadili 4. místo. 

V prvním týdnu v  novém roce se 
sešla všechna družstva k  prvnímu 

tréninku. Minižáci hned 9. ledna pro-
měnili sál sokolovny v  házenkářskou 
miniarénu a  uspořádali první letošní 
turnaj. O týden později spolu s někte-
rými mladšími žáky vyrazili na turnaj 
do Karviné. V  konkurenci družstev ze 
severní Moravy a  Slovenska bojovali 
kluci dva dny a po posledním zápase 
s Karvinou mohli zdvihnout nad hlavu 
pohár za vítězství v turnaji. Starší žáci 
odcestovali 8. ledna na dvoudenní 
jihočeský pohár do Třeboně. Tam po-
tkali nejlepší družstva jihu Čech, ale 
nedali se zastrašit a po vítězství mimo 
jiné nad Č. Budějovicemi a  Strakoni-
cemi brali první místo. O čtrnáct dnů 
později je čekalo očekávané druhé 
kolo Žákovské ligy v  Jičíně. Tam se 

našim klukům postavili domácí, Zlín, 
KP Brno a  Zubří. Po dvou porážkách 
a dvou nerozhodných výsledcích jsme 
mohli být spokojeni s postupem mezi 
16 nejlepších družstev v ČR. Ani druž-
stvo mužů po novém roce nespalo 
a po třech týdnech kvalitního tréninku 
v Telnici i v hustopečské hale se zúčast-
nilo přípravného turnaje ve Velké Bys-
třici u Olomouce. Začátkem února pak 
„Áčko“ absolvovalo soustředění v Peci 
pod Sněžkou, v  rámci nějž mimo jiné 
sehrálo přátelské utkání s  prvoligo-
vým týmem Dvora Králové. Na konci 
zpravodaje naleznete rozlosování pro 
jarní část soutěže, která letos startuje 
opět velmi brzo.         

Výbor oddílu házené TJ Sokol Telnice  

Ve druhém kole házenkářské Žákov-
ské ligy bylo zbylých 20 celků rozděle-
no do čtyř pětičlenných skupin. Stejně 
jako v  kole prvním se se soutěží měl 
rozloučit nejslabší účastník každé sku-
piny. Do skupiny G  byl krom Telnice 
zařazen pořádající HBC Jíčín, HC Zlín, 
nám dobře známé družstvo KP Brno 
a  favorizované Gumárny Zubří. Turnaj 
pro nás začínal před desátou hodinou 
právě zápasem se Zubřím. Po poloča-
se 16:12 pro soupeře jsme se ještě na 
začátku druhé půle pokusili o zvrat, ale 
zkušený soupeř překvapení nepřipustil 
a  pohledný zápas dovedl ve vysokém 
tempu k vítězství 28:22. Druhým utká-
ním bylo jihomoravské derby s „kéni-
kem“. Stejně jako v jihomoravské lize byl 

soupeř lepší a po zásluze vyhrál 27:20.  
Po hodinové pauze nás pak čekal vy-
rovnaný tým Zlína. Utkání jsme měli 
deset minut před koncem dobře ro-
zehrané, když jsme vedli 13:10. Hou-
ževnatí ševci se ale vzchopili a  rychle 
zvrátili vedení na svoji stranu. My jsme 
byli nakonec rádi za trefu pět sekund 
před koncem, díky které se dělily body 
za remízu 16:16. Právě díky tomuto 
bodu jsme šli do rozhodujícího zápa-
su proti domácím s  vědomím, že po-
kud neprohrajeme bude postup náš.  
Domácí Jičín vstoupil do posledního 
zápasu mnohem lépe a  po deseti mi-
nutách vedl 7:3, do poločasu jsme vy-
rovnali hru a  udrželi čtyřbrankovou 
ztrátu. Během přestávky jsme posbírali 

zbytky sil a šli do posledních osmnácti 
minut. Hned na začátku druhého polo-
času bylo v  hale vidět více než cokoli 
jiného absolutní vyčerpání klíčových 
hráčů Jičína, kteří doslova únavou pa-
dali na lopatky. To byl signál pro naše 
kluky, kteří po náročném celodenním 
programu dokázali zrychlit hru a  pět 
minut před koncem otočili na 19:18. 
V nervy drásající koncovce se podařilo 
domácím dvakrát vyrovnat a vytvořit si 
i další šance. Díky takticky dobře zvlád-
nuté poslední minutě jsme to ale byli 
my, kdo se radoval z remízy 20:20 a fan-
tastického postupu do třetího kola Žá-
kovské ligy, v němž se v polovině února 
potká 16členná elita české házené.
David Bím, oddíl házené TJ Sokol Telnice
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 MInIŽáCI soKola telnICe na soustředění v ChorvatsKu
Malí házenkáři Sokola Telnice již po 

třetí využili nabídky z  Olomouce a  ve 
dnech 16.–21. 11. 2010 se zúčastnili 
soustředění v  chorvatské Rijece. Letos 
společně s  námi a  Olomoucí cestovali 
i  minižáci z  Újezdu u  Brna a Velké Bys-
třice u  Olomouce. Asi čtyřicet dětí tak 
mělo možnost po celé čtyři dny využít 
dvakrát denně tréninků jak v  halách 
a školních tělocvičnách, tak i ve zbrusu 
nové, letos otevřené multifunkční hale 
v  Rijece. Pod vedením chorvatského 
trenéra Tomislava Kruljace se učili jak 
nové způsoby tréninků, tak i  odehrá-
li nespočet zápasů mezi sebou a  také 
chorvatskými týmy s  Rijeky. Turnaj na 
závěr soustředění a  medaile pro kaž-
dého byly oceněním za jejich účast. 
V průběhu soustředění jsme stihli po-
dívat se na pláže i okolí města, projít se 
po Rijece, prohlédnout si i  místní hrad 
s úžasnou vyhlídkou na moře. Poslední 
teplý a sluneční den jsme navštívili sou-
sední lázeňské město Opatia. Věřím, že 
každý si odvezl plno vzpomínek a zážit-
ků, které daly zapomenout na zdlouhavé 
cestování přes noc. Na další rok máme 
téměř stoprocentní příslib od kamarádů 
z  Olomouce, že můžeme soustředění 

znovu opakovat. Doufám tak, že této 
možnosti znovu využije co nejvíce dětí.

Účastníci soustředění: Jakub Klimeš, 
Jiří Gregorovič, David Popela, Marek 
Popela, Luděk Matoušek, Šimon Ma-
rek, Denis Krejčí, Štefan Esterka a David 

Linhart. Trenéři: Jaromír Popela a  Jiří 
Gregorovič. Kameraman: František Ma-
rek. Veškeré foto a video ze soustředění 
v Chorvatsku na stránkách telnické há-
zené www.hazenatelnice.wbs.cz – mi-
nižáci.  Jaromír Popela, trenér minižáků

 vánoční turnaj ve stolníM tenIse
Druhý svátek vánoční bývá ve zna-

mení nejen návštěv k  bližním, přáte-
lům, známým, ale také konání různých 
společenských, kulturních a  sportov-
ních akcí. Obec Telnice není výjimkou. 
Jednou z  již tradičně konaných akcí 
v místní sokolovně je Štěpánský turnaj 
ve stolním tenise neregistrovaných 
hráčů. Turnaj patří mezi vyhledáva-
né akce nejen telnickými rekreačními 
stolními tenisty. Akce byla zahájena 
v 8.30 hodin a zúčastnilo se jí 15 bor-
ců z Telnice a blízkého okolí.  Zahájení 
turnaje patřilo řediteli turnaje Tondovi 
Mikuláškovi. Seznámil přítomné bor-
ce s pravidly turnaje a  rozdělením do 
dvou základních skupin. Ve skupinách 
borci sehráli utkání systémem každý 
s  každým. Do play-off se nominovali 
vždy čtyři nejlepší ze skupiny. Play-off 
se sehrálo vyřazovacím systémem. Na 
prvním místě se umístil Petr Lukáš, na 
dalších postech v  pořadí druhý, třetí 
a  bramborový post se umístili: Karel 
Linhart, Tonda Mikulášek a  František 
Kroutil. Nejlépe umístění obdrželi cen-

nou trofej s ochranným nápojem. Gra-
tulujeme vítězům a ostatním borcům 
děkujeme za účast.

Ceny do soutěže věnovaly TJ Sokol 
Telnice, firma ELITA semenářská, a. s., 

Brno a obec Telnice. Akce proběhla za 
finanční podpory obce Telnice. Děku-
jeme a těšíme se na další ročník „Ště-
pánského turnaje“ v roce 2011.  

 Pavel Oborný, TJ Sokol Telnice
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 telnICe se stala součástí Království KoMety

 vánoční turnaj jednotlIvCů v KuŽelKáCh
V letošním roce jsme na Vánočním 

turnaji jednotlivců dne 26. 12. 2010 
zaznamenali rekordní účast třiceti 
pěti hráčů v  šesti kategoriích: žáci 
a  žákyně, dorostenci, ženy, senioři, 
muži neregistrovaní a muži registro-
vaní. Mimo rekordu v  účasti padaly 
také rekordy v kategorii ženy (házely 
40 hodů sdružených): Alena Dvořáko-
vá st. 219 poražených kuželek a v ka-
tegorii muži neregistrovaní: 240 po- 
ražených kuželek Roman Cenek. Tě-
šíme se na další ročník svatoštěpán-
ského koulení. 

Eva Hrazdírová, 
Orel jednota Telnice 

Žáci a žákyně: 
1. Hrazdírová Jaroslava 130 kolků 
2. Hrazdíra František 123 kolků
3. Dvořák Filip 95 kolků  

Dorostenci:  
1. Hrazdíra Jiří ml. 216 kolků 
2. Dvořák Michael 190 kolků
3. Cupák Filip 143 kolků

Ženy: 
1. Dvořáková Alena st. 219 kolků
2. Dvořáková Alena ml. 174 kolků
3. Dvořáková Anežka 173 kolků

Senioři:
1. Demek Václav 223 kolků
2. Jeniš František 199 kolků
3. Stejskal Antonín 194 kolků

Muži nereg.: 
1. Cenek Roman 240 kolků
2. Hloušek Aleš 200 kolků 
3. Dvořák Roman 198 kolků

Muži reg.: 
1. Dvořák Jiří 276 kolků
2. Dvořák Pavel ml. 271 kolků
3. Dvořák Pavel st. 267 kolků

Obec Telnice podepsala s  KOME-
TA  GROUP, a. s., smlouvu o  vzájemné 
propagaci pro rok 2011. Co to v praxi 
znamená? Telnice se tímto stala sou-
částí projektu Království Komety, je-
hož cílem je propagace fanouškovské 
podpory tohoto významného morav-
ského hokejového klubu a také pod-
pora a  propagace naší obce spolu 
se samotným hokejovým klubem. 
Konkrétně tedy:
–  odkaz na Telnici je uveden na 

stránkách Království Komety 
http://www.hc-kometa.cz/zob-
raz.asp?t=kralovstvi-komety

–  logo naší obce bude zveřejně-
no na tabuli partnerských 
měst v hale Rondo

–  klub poskytne starostovi 
obce 1 VIP vstupenku na 
domácí utkání Komety 
(děkuji, ale s ohledem na časo-
vou vytíženost to nestíhám moc 
využít – pozn. starosty)

–  Telnice bude uvedena v  bulletinu, 
který se rozdává při každém domá-
cím utkání Komety (program zápasu)

–  klub se zavazuje alespoň dvakrát 
za sezonu dodat telnici 30 lístků na 
své domácí zápasy. vzhledem ke 

zvýšenému zájmu telnických fa-
noušků platí i ústní dohoda o tom, 
že v případě zbývajících lístků na 

další domácí utkání, nás bude 
klub informovat a případně si líst-
ky také zamluvíme.

–  klub se zavazuje obec Telnice pro-
pagovat na svých dalších propa-
gační materiálech.

K čemu se zavázala obec Telnice 
(body týkající se prakticky naší obce):
–  povoluje se využívání označení 

„Partnerské město“ při zmínkách 
o naší obci v projektu Království Ko-
mety

–  zveřejnění loga Království Komety 
na stránkách naší obce

–  umístění reklamních materiálů 
na reklamní ploše v Telnici (jakmi-
le materiály získáme, budou vy-
věšeny na nástěnce na obecním 
úřadě)

–  pravidelná prezentace Komety 
v našem Telnickém zpravodaji

Tato partnerská smlouva je 
pro obě strany prakticky bez-

platná. Obě strany si mezi 
sebou uhradí stejné část-
ky za plnění této smlouvy, 

takže smlouva ve skutečnosti 
vychází pro obec Telnice zdarma. 

Podle dohody s  klubem je možné 
si na obecním úřadě v Telnici zakou-
pit telnické šály s  logem Komety. 
Bude-li zájem, je možné objednat 
i  další reklamní předměty s  logem  
Komety. 

 František Kroutil
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 nevzdávejMe se své národnostI!
Letos se koná sčítání lidu, které nám 

dává jedinečnou příležitost oficiálně 
se přihlásit ke svému původu. Není 
žádného sporu o tom, že jsme obča-
ny  České republiky, ale naší domo-
vinou je v  první řadě Morava, země 
s  bohatou kulturou a  historií. To, že 
máme být na co hrdí, si v  současné 
době uvědomuje stále více mladých 
lidí, kteří na internetu o Moravě dis-
kutují a zjišťují, že spolky ctitelů mo-
ravské historie jsou stále aktivní.

Být Moravan není nic, zač by se 
bylo třeba stydět. Vždyť my, Mora-
vané, jsme vytvořili první slovanský 
státní útvar v Evropě, na jehož území 
působili zakladatelé slovanské du-
chovní kultury, svatí Cyril a  Metoděj, 
což je neopominutelný historický fe-
nomén, který má dalekosáhlý kultur-

ní i politický význam pro velkou část 
Evropy do dnešních dnů. Moravané 
nikoliv mečem, ale vírou, moudros-
tí a  pracovitostí šířili svůj věhlas po 
světě. Velkou zásluhu na tom mají 
zejména Jan Ámos Komenský, Leoš 
Janáček, ale samozřejmě i další. Na-
příklad dodnes existuje Moravská 
církev, díky které celá Severní Ameri-
ka zdobí své vánoční stromky Morav-
skou hvězdou a jejich misijní činností 
vznikli dokonce i „Moravští Indiáni“.

V roce 1991 se při soupisu obyvatel-
stva v ČR k moravské národnosti při-
hlásilo 1 362 313 obyvatel. Byl to prv-
ní rok, kdy Český statistický úřad bral 
moravskou národnost jako plnohod-
notný údaj. Po celou předcházející 
dobu trvání Československa nebylo 
k  moravské ani slezské národnosti 

vůbec přihlíženo a  Moravané a  Sle-
zané byli automaticky započítáni 
mezi Čechy. Byl to systém vzniklý za 
první republiky, který uměle vytvá-
řel národnostní většinu a  měl nás 
tak chránit před germanizací. Hroz-
ba poněmčování nám již nehrozí. 
Nezapomeňte proto na svůj původ 
a nebojte se přihlásit k odkazu svých 
předků, kteří bez mála 1 200 let spra-
vovali naši zemi.

Přihlásit se k  jakékoliv národnos-
ti nám umožňuje Listina základních 
práv a svobod, ve které se v odst. 2 čl. 
3  uvádí: „Každý má právo svobodně 
rozhodovat o své národnosti. Zakazu-
je se jakékoliv ovlivňování tohoto roz-
hodování a všechny způsoby nátlaku 
směřující k odnárodňování.“ 

 Jiří Máca

 aKtuální dění v hC KoMeta Brno

 PaMěŤ  vody  I 

Mnozí fanoušci si jistě nenechali ujít 
retro historický zápas na venkovním 
hřišti v  Pardubicích, kde se 2. ledna 
2011 místní střetli s HC Kometa Brno. 
Přijelo také veliké množství diváků 
z  Moravy, ti se ale bohužel vítězství 
svého oblíbeného klubu nedočkali. 
Před 17  000 diváky podlehla Kometa 
Pardubícím po slibném začátku 2:4 
(přitom už vedla 2:0). Na osudu utkání 
se zřejmě podepsal i padající sníh – co 

jiného se dalo začátkem ledna venku 
očekávat.

Naši fanoušci hojně využívají re-
zervací lístků na domácí zápasy s HC 
Kometa Brno. Obec Telnice se snaží 
o každé možnosti zakoupit vstupen-
ky informovat jak prostřednictvím 
internetových stránek www.telnice.
cz, tak i  formou hlášení v  místním 
rozhlase. Kromě lístků jsou ještě za-
tím v prodeji i telnické hokejové šály 

s logem klubu HC Kometa a nápisem 
TELNICE. Zájemci si je mohou koupit 
za 290 korun na obecním úřadě v Tel-
nici. 

V  době, kdy se tento článek psal, 
neměla ještě Kometa jisté místo 
v play off a do poslední chvíle o něj 
bojovala. Vy v tuto chvíli již jistě víte 
jak tato napínavá tajenka dopadla…

František Kroutil, 
fanoušek klubu

 Žijeme na březích Zlatého potoka 
(dnes Říčky). Kdo z nás ale ví, kde pra-
mení? Kdo jsme tam byli? Co známe o 
jeho historii a krajině, kterou protéká 
a ve které žijeme? Většina si vzpome-
ne na události bitvy tří císařů, když se 
v posledních létech začíná vzpomínat 
na hlavní boje mezi Telnicí a Sokolni-
cemi právě na březích Zlatého poto-
ka. Jde o území, které se geologicky 
vytvořilo před 2–3 miliony let, ve čtvr-
tohorách. Dá se tedy říci, že nám zná-
mý ráz krajiny (až na lesy, které člověk 
vykácel) tu existuje již dlouho. Voda 
historického Zlatého potoka, který 
tvoří soutok Říčky a Rokytnice nad 
Kobylnicemi, plyne krajinou tisíce let. 
Protéká Moravským krasem, kolem 
z  jeskyně Pekárna, která nese znám- Autoři článku u jeskyně Pekárna

• 

• 
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 rozlosování MIstrovsKÝCh utKání soKola telnICe

 telnICKé aKCe v Březnu a duBnu

datuM aKCe Pořadatel Místo

5. březen Florbalový turnaj – žáci Orel jednota Telnice orlovna

5. březen Ostatky – hasiči SDH Telnice telnické ulice

6. březen Krojované ostatky Orel jednota Telnice orlovna

11. březen Křeslo pro hosta – kadeřník Jan Špilar Telnické sluníčko orlovna

27. březen Turnaj v sálové kopané – O pohár starosty obce Telnice František Kroutil sokolovna, orlovna

duben Probouzení broučků ze zimního spánku Telnické sluníčko Telnice

2. duben Turnaj v kuželkách – smíšené dvojice Orel jednota Telnice orlovna

3. duben Na správné adrese – divadlo Stodola Obec Telnice orlovna

15. duben Večer tvoření – velikonoční náměty Telnické sluníčko bude upřesněno

16.–17. duben Velikonoční výstava ZŠ a MŠ Telnice škola

30. duben Pálení čarodějnic TJ Sokol Telnice sokolovna

MuŽI – II. lIGa (oBlast jIŽní Morava)

den datuM čas doMáCí hosté

NE  6. 3. 17.00 TELNICE HUSTOPEČE

SO 19. 3. 17.00 IVANČICE TELNICE

NE 27. 3. 17.00 TELNICE BOHUNICE

SO  2. 4. 15.00 V. MEZIŘÍČÍ TELNICE

NE 10. 4. 17.00 TELNICE KUŘIM

SO 16. 4. 15.00 PROSTĚJOV TELNICE

NE  1. 5. 17.00 TELNICE MALOMĚŘICE

NE  8. 5. 17.00 JULIÁNOV TELNICE

ky osídlení člověkem neandertálským 
před 30–50 tisíci lety. (I když nean-
dertálští lidé byli slepým vývojovým 
stádiem člověka, měli tolik rozumu, 
že své obydlí zvolili vysoko nad vodní 
hladinou.) Proč je potok nazýván Zla-
tý? Nikoli pro zlato, které v něm nikdy 
nebylo, ale pro množství vody, které 
měl a pomáhal lidem k životu. Přesto 
se vyskytly v minulém století dva roky, 
kdy vody téměř nebylo. Rok 1947 je 
dobře znám. Bohužel bylo této sku-
tečnosti politicky zneužito. Důsledky 
jsou patrny dodnes. Méně známý je 
rok 1936, kdy bylo sucho ještě větší. 
Senioři si pamatují, že nebylo možné 

udržet při životě hlavní stádo (matky) 
dobytka – na rozdíl od roku 1947. Dal-
ším příkladem je skutečnost, že i při 
omazaných stavidlech hladina vody  
u telnického mlýna za 24 hodin stoup-
la jen o 10 cm. K největšímu rozvoji ži-
vota kolem zmíněných vodotečí došlo 
ve středověku. Člověk se naučil využí-
vat vodní sílu pro pohon strojů. Avšak 
kolem vody stály pouze stavby mlýnů, 
hamrů, pil, textilek a dalších. Zde žijící 
lidé museli odolávat přírodním silám, 
které respektovali. Ostatní obydlí byla 
postavena mimo záplavová území. Bo-
hužel v minulém století a hlavně jeho 
druhé polovině jakoby se na tyto letité 

zkušenosti zapomnělo a ve stylu poru-
číme větru, dešti lidé zastavují dodnes 
území, která patřila vždy vodě. Násled-
ky této neuvážené činnosti vidíme vel-
mi často. S přírodou není dobré bojo-
vat. Je nutno ji respektovat. Mít v sobě 
pokoru a s tou využívat jejích darů. 
Jinak se může stát, jak se píše na Geo 
Webu, že čtvrtohory jsou vůbec nej-
kratším obdobím vývoje naší planety 
a mohou být posledním, díky činnosti 
člověka. Mimochodem z  vojenského 
hlediska bylo v  roce 1950  97 % vod-
ních zdrojů použitelných pro armádu. 
Dnes je tomu bohužel naopak.  

Jiří  Netolický a Jaroslav Novotňák

• 



Společnost obcí mikroregionu KAHAN, Židlochovicko a Ivančicko

Poskytované služby:
n    Svoz a odstranění komunálního odpadu pro města, obce  

a živnostníky 
n    Svoz separovaných složek odpadu 
n    Mobilní sběr nebezpečných odpadů 
n    Pronájem a vývoz kontejnerů na objemný odpad
n    Provoz sběrných dvorů  
n    Odstraňování odpadů kategorie N a O 
n    Nabízíme svoz a prodej všech druhů odpadových nádob

Kontakt:  +420 734 670 774, +420 775 777 738
Email:  pospisil@kts-ekologie.cz, kts.ekologie@firemni.cz
Internet: www.kts-ekologie.cz

Kontakt:  +420 734 670 774, +420 775 777 738



sudová – lahvová –  
archivní
vína z Moravy
Provozovna:	
budova obchodu  
Jednota v Telnici

otevřeno:		
po–pá  8.30–11.30   13.30–17.30
sobota  8.00–11.00
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Ladislav Hrdlička 
Nová 500, Sokolnice

Tel. 724 996 195
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